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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Концесионерът на подземния 
паркинг с дълг над 800 хил. лв. 

към Община Бургас

Стр. 2

„Делфините“ удариха 
„Акулите“ в яростно 

морско дерби

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 1 ноември

Айтос е повече от община. Айтос е 
общност, която заедно съграждаме

Стр. 14
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Общинска 
фирма  

ще изгражда 
фотоволтаична 

централа

Министърът на туризма Илин Димитров:

БългАрСКАтА СОл гуБИ БИтКАтА  
С тАзИ От ЕгИпЕт, тунИС И ИзрАЕл
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4 Какви са заплахите 
пред Бургаските 
солници ............. стр. 4-5

4 Морски треви -  
30 пъти по-полезни от 
тропическите гори .. стр. 5 

4 Димитър Янчев, 
„Морски сговор“:  
Черно море става  
все по-бедно на  
видове риба  ........ стр. 4 

4 
Връчват специална 
награда на името на 
писателя маринист 
георги Ингилизов ... стр.12-13

В Деня на Черно море

Кметът Васил Едрев на Димитровден:

Няма да се прави насилствено 
обединение на бранша

ФутБОл
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Георги РУСИНОВ

Концесионерът на под-
земния паркинг под пло-
щад „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“ е с огромни задъл-
жения към Община Бур-
гас. Това става ясно от 
годишен отчет за изпъл-
нението на План за дейст-
вие за общинските конце-
сии за 2021 г. на Община 
Бургас, входиран за одо-
брение от заместник-кме-
та Красимир Стойчев. Об-
щински съвет – Бургас 
трябва да гласува доклад-

ната на предстоящата се-
сия.

Концесионният договор 
е от 18.04.2007 г. и е меж-
ду Общината и „Глобал 
технолоджи къмпани“ АД 
за предоставяне на осо-
бено право на ползване 
върху обект площад „Св. 
св. Кирил и Методий“, це-
лият с площ от 3902 кв. м 
за изграждане и експлоа-
тация на подземен пар-
кинг на три нива, за око-
ло 400 паркоместа, вклю-
чително инфраструктура-
та и принадлежностите, 

Чф2 28-31 ОКТОМВРИ 2022

Концесионерът на подземния паркинг  
Но

ви
ни Нулев интерес от страна на 

местния парламент по проблема

Георги РУСИНОВ

Заплатата на кмета на об-
щина Бургас Димитър Нико-
лов ще се увеличи. Това ре-
ши Общински съвет – Бургас 
на сесията си за октомври. 
Докладната записка бе вхо-
дирана от общински съвет-
ници от всички политически 
сили в местния парламент. 
Предложението е заплатата 
на кмета да се увеличи, като 
представлява 50% от запла-
тата на министър към 
01.01.2023-а.

В зала стана ясно, че за-
платата на кмета в момента е 
под 2000 лева. Общински съ-
ветници се съгласиха, че оп-
ределено е ниска, но се пов-
дигнаха въпроси колко ще 
коства увеличаването на бю-
джета, тъй като спрямо кмет-
ската, ще се увеличат и мно-
го други заплати, включител-
но и тези на съветниците.

Заместник-кметът по фи-
нанси Красимир Стойчев 
обясни, че въпросите са на-
временни и че въпросът със 
заплатата на кмета трябва 
да се реши, тъй като тя би да-
ла възможност за актуализа-
ция и надолу по пирамидата 
в администрацията, както и 
на общинските съветници и 
омбудсмана. Това важи и за 
директорите на общински 
предприятия, чиито заплати 
също са обвързани с кмет-
ската. Стойчев обясни, че в 

момента в някои от друже-
ствата служителите взимат 
по-големи заплати от дирек-
торите.

„В момента подготвяме 
бюджета и не можем да ка-
жем точно колко средства 
ще трябват, но ще ги обявим 
в проектобюджета“, добави 
заместник-кметът.

На въпрос на „Черномор-
ски фар“ след края на засе-
данието, дали кметската за-
плата ще се актуализира все-
ки път с министерската, от 
администрацията отговори-
ха, че ако има такъв казус, то 
той трябва да бъде гласуван 
отново в Общински съвет – 
Бургас. Така стояли и нещата 
при актуализирането на ми-

нистерската заплата, която 
към момента е 6600 лева.

При гласуването 40 от съ-
ветниците гласуваха „за“, 
двама се въздържаха. Това 
бяха Стоян Грозев и Дани-
ела Божинова. В зала като 
гражданин присъства и ли-
дерът на ДБГ-Бургас Живко 
Табаков, който повдигна те-
мата с кметската заплата на 
пресконференция и заяви, 
че едва ли сега е най-подхо-
дящият момент да се нато-
варва бюджетът, тъй като ос-
вен кметската заплата, ще 
се увеличат и много други, 
включително и на общински-
те съветници. 

Съветниците ревниво па-
зят сумите, които получават, 

те се актуализират спрямо 
кметската и стават 54% от 
тази на кмета.

Обикновено фокусът е вър-
ху неговата и те удобно се 
оправдават с това, че кметът 
на Бургас получава твърде 
ниска заплата за работата, 
която има в такава голяма 
община.

Още в комисии този дебат 
ядоса някои съветници, кои-
то заявиха, че част от тях да-
равят заплатите си за раз-
лични каузи. Има и такива от 
онези 51 обаче, които е ясно, 
че през целия мандат трудно 
може да се изброи за какво 
точно са в местния парла-
мент, освен копче за гласу-
ване и за кворум.

Увеличават заплатата на  
кмета на Бургас

Автоматично скачат и тези на общинските съветници

Силвия ШАТЪРОВА

Общинските съветници 
дадоха зелена светлина об-
щинската фирма БКС да из-
гради фотоволтаична цен-
трала.

Заради непрекъснатото 
повишаване цените на 
енергоносителите от фир-
мата търсят начини за оси-
гуряване на алтернативно 
електрозахранване. 

„Благоустройствени стро-
ежи“ ЕООД са направили 
проучване на възможност-
ите за изграждане на сола-
рен парк в рамките на кон-
цесионната територия в 
близост до кариера „Бане-
во”, която дружеството екс-
плоатира. След извършени 
проучвания става ясно, че 
има подходящ терен с площ 
от около 7000,00 кв. м, на 
който е възможно да се из-
гради фотоволтаична елек-
троцентрала (ФЕЦ).

Николай Димитров, уп-
равител на „Благоустрой-
ствени строежи“ ЕООД 
сподели в постоянните ко-
мисии, че при получаване 
на съгласие и след изясня-
ване на максимална мощ-
ност за производство на 
електроенергията, друже-

ството ще търси възмож-
ности за финансиране на 
проект за изграждане на 
фотоволтаична електро-
централа (ФЕЦ). Една от 
възможностите е Нацио-
налният план за възстано-
вяване и устойчивост на 
Република България, като в 
момента се проучват и дру-
ги програми и проекти, по 
които да се кандидатства 
за финансиране.  

Според Димитров целе-
съобразно е да се проучат 
и възможностите за закупу-
ване на батерии, за съхра-
нение на ел. енергията, ка-
то при наличие на остатъци 
същите могат да бъдат из-
ползвани от община Бур-
гас, за захранване на улич-
ното осветление в кварта-
ла. „Това е една дългосроч-
на инвестиция, която ще до-
принесе за оптимизиране 
на разходите на дружество-
то, тъй като използваната 
ел. енергия за работата на 
кариера Банево е 200 000 
кВтч средно годишно“, каза 
още той.

Близо една година ще от-
неме на дружеството адми-
нистративната част на про-
екта, инвестицията ще се 
възвърне за пет години.

Общинска фирма  
ще изгражда 

фотоволтаична  
централа

Панайот ГЕОРГИЕВ

Шофьор на камион е за-
гинал на място в самостоя-
телна катастрофа край Ай-
тос, съобщиха от пресцен-

търа на Областна дирек-
ция на МВР-Бургас. Инци-
дентът е станал на пътя 
Карнобат - Айтос, малко 
преди заведение „Бекира“. 
Тогава управляваният от 

41-годишния мъж от карно-
батското село Крумово 
градище влекач с полуре-
марке „Ивеко“ се обърнал 
извън пътното платно, а 
шофьорът е починал.

Георги РУСИНОВ

Общински съвет – Бургас 
прие правилата за финанси-
ране на НПО-та. Както „Чер-
номорски фар“ писа подроб-
но по темата екипът на за-
местник-кмета Йорданка Ана-
ниева изготви проекта за На-
редба за финансиране на 
НПО-та в секторите на здра-
веопазването, социалните 
дейности и младежките поли-
тики. Условието е неправи-
телствените организации да 
са бургаски и дейността им да 
е в тези три сфери.

В средата на октомври се 
проведе ползотворно общест-
вено обсъждане, на което 
присъстваха представители 
на голяма част от НПО-тата в 
Бургас. На самото обсъждане 
постъпиха предложения от 
сектора, които екипът на Йор-
данка Ананиева възприе в го-
лямата си част. Именно тога-
ва се реши да се въведе то-
чкова система за кандидат-
стването за финансиране от 
Община Бургас, което е факт.

Срокът за кандидатстване 
ще е в рамките на 1 месец – 
ноември. Комисия от 9 човека 
ще разпределя средствата. 
Тя ще е от 5 общински съвет-
ници и четирима експерти от 
администрацията. Председа-
тел ще е заместник-кметът 
Йорданка Ананиева. Рамката 
на финансиране ще влиза в 
проектобюджета и ще се гла-
сува заедно със самия бю-
джет по време на сесия в Об-
щински съвет – Бургас.

Докладната за правила за 
финансиране бе приета с мал-
ки промени, направени от 
Правната комисия. Една от 
тях касае промяна от Наред-
ба към правила.

В зала общинският съвет-
ник Даниела Божинова изка-
за благодарността си към еки-
па на Йорданка Ананиева за 
многото свършена работа.

„Сега нещата са по-ясни и 
уредени. Аз имам проблем с 
пенсионерските сдружения, 
които разпределят средства-
та към отделните пенсионер-
ски клубове. Това, че са пра-

вила, а не Наредба означава, 
че това не е нормативен акт и 
ще трябва да ги гласуваме 
всяка година“, посочи тя.

Калояна Живкова също 
призна на заместник-кмета 
добре свършената работа. Тя 
добави, че от години се гово-
ри за това да се уредят по-до-
бре правилата за финансира-
не на НПО-тата и сега това е 
факт.  

Йорданка Ананиева благо-
дари за подкрепата на об-
щинските съветници и заяви, 
че и нейното желание е било 
да е Наредба, а не правила.

„Но аз не се притеснявам, 
че са правила, защото такива 
има и за приема на децата в 
детските градини и всяка го-
дина ги приемате, без пробле-
ми досега“, посочи замест-
ник-кметът.

Председателят на Общин-
ски съвет – Бургас проф. Сев-
далина Турманова обясни, че 
членовете на комисията от 
квотата на съветниците ще 
бъдат избрани на следващата 
сесия.

Приеха правилата за 
финансиране на НПО-та в Бургас

Шофьор на камион загина  
в самостоятелна катастрофа край Айтос

Концесионерът на паркинга под площад „Св. св. Кирил и Методий“ иска да му 
се позволи да погасява поетапно задълженията си

Местният парламент подкрепи докладната записка
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съобразно одобрен про-
ект.

„Към 31.12.2021 г. конце-
сионерът има задълже-
ния към Община Бургас в 
размер на в размер на 
773 255,32 лв. с ДДС, 
40 677,52 лв. начислени 
лихви и 38 797,65 лв. на-
числени неустойки. Към 
31.12.2021 г. не е налична 
банкова гаранция за из-
пълнение на задължение-
то за концесионно пла-
щане, която представля-
ва 50% от размера на го-
дишната концесионна 
вноска“, пише заместник-
кметът.

Красимир Стойчев 
обяснява, че през 2020-а 
е започнала кореспон-
денция между Община 
Бургас и концесионера, 
който нееднократно е 
уведомяван за натрупа-
ните задължения и липса 
на информация. 

„В писмо до Община 
Бургас от 20.04.2022 г. кон-
цесионерът изразява го-
товност за предоставяне 

на информация, за срещи 
и разговори, за обсъжда-
не и постигане на взаим-
ноизгодно и приемливо 

за двете страни споразу-
мение за разсрочване на 
натрупаните задължения 
по концесионни плаща-

ния до края на 2021 г. Съ-
гласно разпоредбите на 
чл.40 от Закона за конце-
сиите Общинският съвет 
определя политиката за 
общинските концесии и 
одобрява всички реше-
ния, свързани с измене-
ние или отказ за измене-
ние и за прекратяване на 
концесионни договори, 
независимо от вида на 
концесията. По аргумент 
на посочената разпоред-
ба обсъждания, свързани 
с изменения на сключе-
ния концесионен договор 
следва да бъдат извър-
шени с прякото участие 
на Общинския съвет, чрез 
неговите комисии, където 
концесионерът да пред-
стави и обосновки, и до-
кументи, на които осно-
вава исканията си. Във 
връзка с изложеното е 
изпратено писмо от Об-
щина Бургас на 10.05.2022-

ра до Общински съвет - 
Бургас, с което са пред-
ставени договорът за 
концесия и цялата корес-
понденция с концесионе-
ра, за запознаване и об-
съждане. По искане на 
постоянните комисии към 
Общински съвет – Бур-
гас, с писмо от 21.06.2022-
ра от Община Бургас е 
представена справка за 
задълженията на конце-
сионера до 31.05.2022-ра. 
Към настоящия момент 
няма взето решение от 
Общински съвет дали 
уважава постъпилото от 
концесионера предложе-
ние за разсрочване на 
дължимите суми“, обяс-
нява подробно замест-
ник-кметът.

Самата докладна не 
предизвика интерес за 
дебати в местния парла-
мент по време на гласу-
ването й.

Таксата на то

28-31 ОКТОМВРИ 2022 3Н о в и Н иЧф

с дълг над 800 хил. лв. към Община Бургас

Концесионният договор е от 18.04.2007 г. и е между Общината и „Глобал техно-
лоджи къмпани“ АД

ОБЩИНА БУРГАС

З А П О В Е Д

№ 3737/27.10.2022 г.

На основание чл. 14, ал. 7 във връзка с ал. 2 
от Закона за общинската собственост, чл. 14, ал. 
1 и 2 и чл. 61 от Наредбата за реда за придоби
ване, управление и разпореждане с общински 
имоти и вещи, приета от Общински съвет – Бур
гас и в изпълнение на Решение на Общински съ
вет – Бургас, прието по т. 24 от проведеното на 
14.09.2022 г. заседание (Протокол № 41),

ОТКРИВАМ:

Процедура за провеждане на публичен търг с 
тайно наддаване за отдаване под наем, за срок от 
5 (пет) години, на част от недвижим нежилищен 
имот – публична общинска собственост, актуван 
с Акт №1017/30.10.1998 г. за публична общин
ска собственост, представляваща помещения с 
№№1, 1а и 2 в масивна едноетажна сграда (би
вше кметство), находяща се в УПИ IV501213, кв. 
24 по актуализирания ПУППРЗ на с. Маринка, 
община Бургас, отреден „За обществено и дело
во обслужване и ТП“, с административен адрес: 
с. Маринка, ул. „Михаил Герджиков“ №38, отра
зена с идентификатор 47202.501.1036.1 в одо
брените КККР на с. Маринка, с обща площ 39,73 
кв.м, при граници на трите обекта: север – вън
шен зид, изток – външен зид, юг – входно антре 
и помещение №3, запад – външен зид, за аптека, 
с начална тръжна месечна наемна цена в размер 
на 63,57 (шестдесет и три лева и петдесет и се-
дем стотинки) лева, без ДДС и стъпка за надда
ване в размер на 6,35 (шест лв. и тридесет и 
пет ст.) лева.
Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 190,71 (сто и 
деветдесет лв. и седемдесет и една ст.) лева.

Търгът да се проведе на 16.11.2022 г., от 
10:00 часа, в сградата на Община Бургас, на 
ул. „Александровска” № 26, ет. 1, заседателна 
зала № 1.

Определеният размер на депозита за участие в 
тръжната процедура следва да бъде внесен по 
банкова сметка на Община Бургас при „Общин
ска банка” АД, клон Бургас – BIC SOMBBGSF, IBAN 
BG89SOMB91303323996501.

Утвърждавам тръжна документация за участие, 
както следва: заявление за участие в търг /прило

жение № 1/, декларация /приложение № 2/, дого
вор  проект /приложение № 3/, наддавателно 
предложение /приложение № 4/, схемаразпре
деление на обекта, заповед за откриване на про
цедура за провеждане на публичен търг.

Определям цена на тръжната документация в 
размер на 110,00 лева (сто и десет), без ДДС, 
които да бъдат внесени в касата на Община Бур
гас, находяща се в Центъра за административно 
обслужване /ЦАО/, невъзстановими след при
ключване на процедурата.

 Документацията за участие в търговете се за
купува в ЦАО на Община Бургас, на ул. „Алексан
дровска” № 26, всеки работен ден от 08:30 до 
17:15 часа. 

Крайният срок за закупуване на документа-
ция за участие в търга е до 16:00 часа на 
14.11.2022 г. 

Заявления за участие в търга се подават в ЦАО, 
лично от кандидатите или от техни упълномощени 
представители, в запечатани непрозрачни пли-
кове, с ненарушена цялост, върху които се из-
писва точното наименование на физическото / 
юридическото лице, съответно неговия ЕИК и 
обекта, за който се кандидатства, всеки рабо
тен ден от 08:30 до 17:15 часа.

Крайният срок за приемане на заявления за 
участие в търга е до 16:00 часа на 15.11.2022 
г. 

При обявяване на търга за непроведен, пов-
торен търг за обекта, да се проведе на 
23.11.2022 г., от 10:00 часа, в сградата на Об-
щина Бургас, на ул.„Александровска” № 26, 
ет. 1, заседателна зала № 1. 

Крайният срок за закупуване на документа-
ция за участие в повторния търг е до 16:00 ча-
са  на 21.11.2022 година.

Ново заявлениe за участие в повторния търг за 
съответния обект да се подава в ЦАО, лично от 
кандидатите или от техни упълномощени предста
вители в запечатан непрозрачен плик, с ненару
шена цялост, всеки работен ден от 08:30 до 
17:15 часа.

В новото заявление за участие кандидатите 
имат право да заявят, че ще се ползват от пода
дените с първото заявление документи, като 
следва да заплатят наново депозит за участие в 
търга.

Крайният срок за приемане на заявленията 
за участие в повторния търг е до 16:00 часа на 
22.11.2022 година.

Допълнителна информация: тел. 056/907 223 – 
Катерина Сидерова.

Съобщение за провеждането на търга да се 
публикува в един местен ежедневник и се обяви 
на таблото за обяви и съобщения на източната 
фасада на сградата на Община Бургас.

Заповедта подлежи на обжалване пред Адми
нистративен съд – Бургас, в 14 дневен срок от 
съобщаването й.

Заповедта да се връчи на Директора на дирек
ция „Управление на общинската собственост” 
при Община Бургас и на Председателя на Тръж
ната комисия, за изпълнение.

ДИМИТЪР НИКОЛОВ /п/
Кмет на Община Бургас

ОБЩИНА БУРГАС

З А П О В Е Д

№ 3738/27.10.2022 г.

На основание чл. 14, ал. 7 във връзка с ал. 2 
от Закона за общинската собственост, чл. 14, ал. 
1 и 2 и чл. 61 от Наредбата за реда за придоби
ване, управление и разпореждане с общински 
имоти и вещи, приета от Общински съвет – Бур
гас и в изпълнение на Решение на Общински съ
вет – Бургас, прието по т. 34 от проведеното на 
28.06.2022 г. заседание (Протокол № 39),

ОТКРИВАМ:

Процедура за провеждане на публичен търг с 
тайно наддаване за отдаване под наем, за срок 
от 10 (десет) години, на част от имот  публична 
общинска собственост, УПИ I в кв. 64 по плана 
на ж.р. Меден Рудник, гр. Бургас, целият с площ 
11 640 кв.м, съответен на ПИ с идентификатор 
07079.618.3 по КК на гр. Бургас, представляваща 
част от училищния двор на училище ОУ „Найден 
Геров“, а именно: спортно игрище с размери 43 
м/57 м, с площ 2451 кв.м, за който е съставен 
Акт № 864/18.06.1998 г. за публична общинска 
собственост, за осъществяване на спортновъз
питателна, тренировъчна и състезателна дейност, 
с начална тръжна месечна наемна цена в размер 
на 220,60 (двеста и двадесет лв. и шестдесет 
ст.) лева, без ДДС и стъпка за наддаване в раз
мер на 22,06 (двадесет и два лв. и шест ст.) ле-
ва.
Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 661,80 
(шестстотин шестдесет и един лв. и осемдесет 
ст.) лева.

Търгът да се проведе на 16.11.2022 г., от 
10:00 часа, в сградата на Община Бургас, на 
ул. „Александровска” № 26, ет. 1, заседателна 
зала № 1.

Определеният размер на депозита за участие в 
тръжната процедура следва да бъде внесен по 
банкова сметка на Община Бургас при „Общин
ска банка” АД, клон Бургас – BIC SOMBBGSF, IBAN 
BG89SOMB91303323996501.

Утвърждавам тръжна документация за участие, 
както следва: заявление за участие в търг /при
ложение № 1/, декларация /приложение № 2/, 
договор  проект /приложение № 3/, наддавател

но предложение /приложение № 4/, справка по 
кадастрална карта на имота, заповед за открива
не на процедура за провеждане на публичен 
търг.

Определям цена на тръжната документация в 
размер на 110,00 лева (сто и десет), без ДДС, 
които да бъдат внесени в касата на Община Бур
гас, находяща се в Центъра за административно 
обслужване /ЦАО/, невъзстановими след при
ключване на процедурата.

 Документацията за участие в търговете се за
купува в ЦАО на Община Бургас, на ул. „Алексан
дровска” № 26, всеки работен ден от 08:30 до 
17:15 часа. 

Крайният срок за закупуване на документа-
ция за участие в търга е до 16:00 часа на 
14.11.2022 г. 

Заявления за участие в търга се подават в ЦАО, 
лично от кандидатите или от техни упълномоще
ни представители, в запечатани непрозрачни 
пликове, с ненарушена цялост, върху които се 
изписва точното наименование на физическо
то / юридическото лице, съответно неговия ЕИК 
и обекта, за който се кандидатства, всеки рабо
тен ден от 08:30 до 17:15 часа.

Крайният срок за приемане на заявления за 
участие в търга е до 16:00 часа на 15.11.2022 г. 

При обявяване на търга за непроведен, пов-
торен търг за обекта, да се проведе на 
23.11.2022 г., от 10:00 часа, в сградата на Об-
щина Бургас, на ул.„Александровска” № 26, 
ет. 1, заседателна зала № 1. 

Крайният срок за закупуване на документа-
ция за участие в повторния търг е до 16:00 ча-
са  на 21.11.2022 година.

Ново заявлениe за участие в повторния търг за 
съответния обект да се подава в ЦАО, лично от 
кандидатите или от техни упълномощени предста
вители в запечатан непрозрачен плик, с ненару
шена цялост, всеки работен ден от 08:30 до 
17:15 часа.

В новото заявление за участие кандидатите 
имат право да заявят, че ще се ползват от пода
дените с първото заявление документи, като 
следва да заплатят наново депозит за участие в 
търга.

Крайният срок за приемане на заявленията 
за участие в повторния търг е до 16:00 часа на 
22.11.2022 година.

Допълнителна информация: тел. 056/907 223 
– Катерина Сидерова.

Съобщение за провеждането на търга да се 
публикува в един местен ежедневник и се обяви 
на таблото за обяви и съобщения на източната 
фасада на сградата на Община Бургас.

Заповедта подлежи на обжалване пред Адми
нистративен съд – Бургас, в 14 дневен срок от 
съобщаването й.

Заповедта да се връчи на Директора на дирек
ция „Управление на общинската собственост” 
при Община Бургас и на Председателя на Тръж
ната комисия, за изпълнение.

ДИМИТЪР НИКОЛОВ (п)
Кмет на Община Бургас



Силвия ШАТЪРОВА

Една от големите заплахи 
пред черноморските солници 
е ниската продукция, ниската 
соленост, климатът не е идеал-
ният за добиване на сол, кое-
то прави българската сол не-
конкурентна на тази от Египет, 
Тунис и останалите страни 
от Африка. Там се употребя-
ват машини за добиването на 
продукта. В България все още 
се ползва ръчен труд, който е 
много скъп. От следващата го-
дина в Бургаските солници ще 
бъде внедрена машина за съ-
биране на сол, а соларите ще 
се превърнат вече в изчезва-
ща професия.

Самата инфраструктура на 
солниците – басейните, се под-
държат от този, който управля-
ва територията. Това е скъ-
па инвестиция и много често 
практиката сочи, че инвести-
торите се отказват, какъвто е 
случаят с черногорските сол-
ници - Улцин. Там упадъкът на 
солодобива е в основата на 

проблемите с лагуната, коя-
то започва да се разрушава, 
защото няма структури, които 
да поддържат водния режим. 
Това е основна заплаха и за 
нашите солници - Бургаски и 
Поморийски, защото добивът 
на сол може да се превърне в 
икономически неизгодна дей-
ност, а това може да застра-
ши екосистемата.

В Бургас инфраструктура-
та на солниците се поддържа 

през европейски проекти, те-
риторията е държавна, но е 
отстъпена за менажиране на 
частна фирма. През годините 
бе приватизирана, след това 
деприватизирана, сега отно-
во частник я управлява. 

Включването в европейски 
проекти е от голяма полза за 
собствениците, които опери-
рат териториите, защото по 

този начин се правят инвес-
тиции, които не могат да си 
позволят самите те. На тери-
торията на Атанасовско езе-
ро, което е част от Солниците, 
действат два европейски про-
екта, чиято основна цел е въз-
становяване на проблемна 
инфраструктура. Първо това 
бе „Солта на живота“, а сега 
- „Лагуната на живота“, упра-

влявани от Българска фонда-
ция Биоразнообразие. „С тези 
два проекта сме успели да въз-
становим 35% от инфраструк-
турата на езерото.

Ние се съсредоточаваме 
върху най-ключова, най-рис-
кова и най-податлива на въз-
действие инфраструктура като 
диги, валове, определени мес-
та, където очакваме да дойде 
голяма вода или не са в до-
бро състояние, нашите грижи 
са свързани с инфраструктура-
та“ казва Радостина Ценова - 
ПР на БФБ. По-добрата инфра-
структура ще позволи на фир-
мата да получава по-ефектив-
но сол, за да се конкурира с 
другите държави.

Към този момент са изграде-
ни три големи диги с дължина 6 
км, които трябва да възстано-
вят водния режим в тази част 
на езерото.

Дигите са разрушени през 
80-те и 90-те години на миналия 
век. За да имат проводимост, 
те трябва да се чистят перио-
дично. Ако ги няма, самото то 
ще се превърне в един голям 
водоем, който ще загуби соле-
ността си, казват еколозите. 
Ценното на Атанасовско езе-
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Българската сол губи битката 
Какви са заплахите пред 
Бургаските солници?

След тази година бъл-
гарската сол ще бъде с 
нова цена - ситната е с 
цена 4,50 за половин ки-
лограм и 4,20 за поливка 
кристална, която се ползва 
за консервиране. От БФБ 
преди години положиха 
големи усилия да се раз-
работи нов продукт - цве-
те на солта, който е изклю-
чително интересен за кули-
нарите, но той не се пред-
лага вече осем месеца в 
търговската мрежа. 

Днес солниците са изправени пред го-
леми предизвикателства, защото мал-
ките са обречени на загуба и изчезва-
не под напора на големите солници в 
Египет, Тунис, Израел и др. Високата 
себестойност на продукцията и ниската 
цена, липсата на работна ръка и необ-
ходимост от големи инвестиции са едни 
от причините за техния упадък. А имен-
но те са най-благоприятни за птиците и 
биоразнообразието. Човекът през веко-
вете до голяма степен е създал разно-
образните условия в тези удивителни 
екосистеми. Днес те са такива, каквито 
ги виждаме именно заради извличане-
то на сол от тях. И за да бъде поддър-
жано голямото биоразнообразие, тези 
места се нуждаят от постоянни грижи 
и усилия, които ние искаме да демон-
стрираме – казва Спас Узунов, консер-
вационен експерт на БФБ.

Георги РУСИНОВ

Обедняването на фауната в 
Черно море е видима. В това 
е категоричен председателят 
на „Морски сговор“ – бурга-
ският рибар-ветеран Димитър 
Янчев. Той коментира пред ре-
портер на „Черноморски фар“ 
наблюденията на рибарите 
през последните десетина го-
дини върху различни процеси 
в Черно море. 

На първо място той смята, 
че миграцията на рибата няма 
връзка с войната в Украйна.

„Не съм аз най-компетент-
ният човек за това, но мога 
да кажа едно – за да се сме-
ни миграционният път и оттам 
миграционната памет на риба-
та, не е достатъчен един сезон. 
Трябва да е по-продължителен 
процесът. А освен това военни 
действия по море няма“, обяс-
ни рибарят.

Като притеснителна тенден-
ция Янчев отчете навлизането 
на инвазивни видове в морето 
и липсата на научни изследва-
ния какво е тяхното въздейст-
вие и до каква степен влияят 
на морската фауна. 

„Тук въпросът е какво ще ка-
жат учените. Ние от „Морски 
сговор“ призоваваме от десе-
тина години за един монито-
ринг, защото явно морето тър-
пи някакви промени. Струва 
ми се, че са с отрицателен 
знак – въздействието на рапа-
на, навлизането на нови видо-
ве медузи. Никой не е изслед-
вал какво е тяхното въздейст-
вие“, уточни той.

В същото време на България 
и Румъния биват налагани за-
брани, които според него не 
водят до нищо и цялостната 

обстановка в Черно море не 
се променя. Това е така, тъй 
като двете държави членки на 
Европейския съюз извършват 
общо едва 3% от улова на риба 
в морето.

„И изобщо да го забранят 
този риболов, то няма да даде 
отражение върху процесите, 
които се случват. Те се изра-
зяват в намаляване на квотите 
за рибата. Сега даже и за хам-
сията искат да има квота. Това 
е безумие и аз съм го заявил 
на представителите на Общата 
политика в областта на рибар-
ството (ОПОР). Пак казвам – 
изобщо да забранят риболо-
ва в Румъния и България, как-
вото и да се направи, няма 
да се промени нищо относ-
но цялостното състояние на 
Черно море. Всъщност тряб-
ва да се изяснят причините, 
които водят до промени като 
факта, че скумрия не е влиза-
ла в Черно море от 1968 годи-
на“, заяви Янчев.

Тук той отново призова 
учените да направят задъл-
бочени изследвания, защото 
това не е работа на рибари-
те. Ситуацията сега иначе той 
сравни като „некадърен лекар, 

който не е поставил диагноза, 
но предписва антибиотик“. 

Не е изследвано подроб-
но и каква е причината за 
промяната на миграционни-
те пътища на рибата. Капитан 

далечно плаване Аспарух 
Карастоянов е бил предста-
вител на България в програ-
мата „Ной“, в която пробле-
мът все пак е бил проучван. 
Иначе това, че на няколко го-
дини има изобилие от даден 
вид, Янчев определи като нор-
мално явление.

„Невинаги може да се раз-
чита на непрекъснат улов на 
риба, но обедняването на фа-
уната е просто очевидно“, по-
сочи още рибарят.

А според Европейската ко-
мисия, изглежда, че бъдеще-
то за България е в дребнома-
щабния риболов, тъй като ма-
совият не водел до нищо до-
бро при тези условия.

„Засега нещата обаче са 
само в една кратка дефини-
ция за това как ще се разви-
ва дребномащабният рибо-
лов. Изникват въпроси. Ще 
се финансира ли, или не? Ще 
наблегнем ли по-скоро на ри-
боловен туризъм, както мно-

го държави го правят, за да 
могат хората, които се зани-
мават с това, да имат и те ня-
каква полза, освен положи-
телния ефект за туризма. Аз 
смятам, че имаме подходящи 
условия за това, но нещата 
трябва да се регламентират. 
Човек, който иска да полови 
риба сега, есенно време на-
пример, звъни един телефон 
и всяка лодка, която излиза, 
може да вземе поне един ту-
рист със себе си. Това ще е в 
полза и на риболовеца, кой-
то ще може да понася висо-
ките цени на горивото“, ко-
ментира председателят на 
„Морски сговор“.

Затова той смята, че по-
бързо трябва да се разрабо-
тят концепцията и правилата 
за дребномащабния риболов, 
като се търси максимум, който 
може да бъде извлечен.

„Да се помага, а не да се за-
бранява на рибарите“, завър-
ши Янчев.

Черно море става все по-бедно на видове рибаДимитър Янчев, 
„Морски сговор“:
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а Участниците в Международната среща за иновативни подходи в управлението 
на крайбрежните влажни зони, която бе посветена на 30 години от стартирането 
на европейската програма LIFE, се запознаха на терен с Атанасовско езеро

Радостина Ценова и Спас Узунов коментираха основните заплахи 
пред лагуната в Бургас
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С инициативата на НЧ 
„Изгрев 1909 г.“ „Картичка от 
морето” децата на Бургас са 
посланици на идеята за по-
чисто Черно море. На своите 
рисунки те пренасят чудеса-
та на морския свят и казват 
изключително важни неща, 
които много хора ще чуят. 

До този момент са прове-
дени 6 издания на проекта 
„Морето и децата”, на кой-
то началото е през 2017 го-
дина. Ателиета за рисуване 
на картички, уъркшоп, диску-
сии в класната стая, детска 
конференция, посещение в 
музея, изложба, флашмоб и 
размяна на видеопослания, 
са компонентите на проекта. 
Картичките от морето изра-
зяват позицията на момиче-
тата и момчетата от Бургас, 
които заради любовта си 
към Черно море стават част 
от проекта.

„Участниците са 670 уче-
ници от 13 училища, в парт-
ньорство с 6 регионал-
ни библиотеки от градове-
те Кърджали, Стара Загора, 
Видин, Монтана, Кюстендил 
и тази година Благоевград. 

„Морето и децата” е съв-
местен проект с регионал-
ните библиотеки в страна-
та. Международният ден на 
Черно море - 31 октомври, 
се отбелязва с откриване на 

изложба на картички в реги-
оналните библиотеки“, обяс-
ни Кристина Атанасова, се-
кретар на бургаското чита-
лище.

Тя припомни, че минала-
та година Международният 
ден на Черно море се отбе-
ляза още с флашмоб и из-
ложба на най-добрите кар-
тички от морето от 5-те из-
дания на проекта.

На 27 октомври в 11.00 ч. 

бургаските участници в про-
екта от IIIа и IIIб клас и техни-
те ръководители се включиха 
в заключителната част, която 
се проведе в НЦ „ПланетУм”, 
там откриха изложба на ри-
сунки „Морето и децата”.

По същото време в РБ „Д. 
Талев” - Благоевград бе от-
крита изложба с картички-
те от морето с пощенски код 
8000 - Бургас.

Миналата  година  в 

“Морето и децата” участва-
ха 72 момичета и момчета 
от ЧОУ „Д-р М. Монтесори” 
Бургас. Изработените от 
тях картички бяха адреси-
рани за връстниците им от 
VI ОУ „Св. П. Хилендарски” 
град Кюстендил. Те бяха 
подредени в изложба в 
Регионална библиотека „Ем. 
Попдимитров“ в града. 

На 31 октомври с излож-
ба на най-добрите картич-

ки от морето от 5-те изда-
ния на проекта и флашмоб 
на Часовника участници-
те в проекта ще отбеле-
жат Международния ден на 
Черно море.

Изданието през 2021 го-
дина се проведе с подкре-
пата на Община Бургас, ОП 
"Туризъм" и Пристанище 
Бургас и в партньорство с 
РБ „Емануил Попдимитров” 
- Кюстендил. 

Тази година от Бургас 
участници са 57 ученици от 
СУ „Йордан Йовков”, кои-
то ще изпратят картичките 
си на връстници от СУИЧЕ 
„Св. Климент Охридски” и 
Второ ОУ „Д. Благоев” в 
Благоевград, в партньорство 
с регионална библиотека „Д. 
Талев” - Благоевград.

Медийни партньори и тази 
година са „Черноморски 
фар” и БНР Бургас.
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с тази от Египет, Тунис и Израел
ро е, че то е разделено на 160 
отделни басейна. В тях водата 
е с различна соленост и раз-
лични водни обитатели. 

„Солниците са изкуствени 
екосистеми, те са създаде-
ни от човека и като такива се 
нуждаят от специфични гри-
жи, за да могат да функцио-
нират. От една страна да из-
пълняват функцията на депа 
за природни ресурси, каква-
то е солта, и от друга страна 
- съхраняване на екосистеми-
те като природа. Още по-цен-
но е, че те са свързани с на-
селени места. Повечето от ев-
ропейските солници се нами-
рат до емблематични населени 
места, Атанасовско езеро е чу-
десен пример за това, Бургас 
е крайбрежен, емблематичен 
град, което прави тази връз-
ка между човек и природа по-

силна и по-важна.
Тези крайбрежни зони – сол-

ници, са под голяма застраше-
ност, защото са зависими от 
човека и от неговите дейности 
и на второ място, са много 
чувствителни, всяка промяна 
им се отразява“, допълва еко-
логът Спас Узунов.

В момента единствено във 
Франция солодобивът получа-
ва протекции от държавата под 
формата на субсидии, но там 
той се води селскостопанска 
дейност, в останалата част на 
Европа е промишлена дейност, 
защото е минна дейност.

Морските треви са расте-
ния като ориза и житото, жи-
веят изцяло във водата, но не 
са водорасли. В последните 
години в Западна Европа и 
Азия, САЩ са обект на много 
дейности за възстановяване, 
защото са от голяма полза 
за екосистемите. Намаляват  
силата на вълните и замърся-
ването на водата. Усвояват 
много добре замърсяване-
то с фосфор и азот, което се 
случва в морето.

Те са местообитания за 
риби, ракообразни, мекоте-
ли. Растения, които поглъ-
щат въглерод и го превръ-
щат в неорганичен, обез-
вреждат и помагат за клима-
тичните промени. До 30 пъти 
са по-ефективни от тропиче-
ските гори.

Една от целите на еколо-
зите е да защитят колонии-
те от морски треви, другата 
е да възстановят местооби-
тания с тях.

Събирането на бяла мида 
унищожава ливадите с мор-
ски треви. 

В залива около Сарафово 
се намира най-голямата ли-
вада с морски треви - над 400 
ха. Изхвърлянето на трева по 
брега не е проблем, а про-
блемът е неправилното про-
ектиране и строителство на 
пристанището, което обърна 
течението на водата, казва 
Спас Узунов. Подобна е ситу-
ацията и в Черноморец.

Еколози казват, че най-
съхранените територии с 
морски треви се намират 
около морските военни 
бази, където няма човешка 
дейност.

В Атанасовско езеро в мо-
мента еколози обработват и 
съхраняват рупията, която е 
вид морска трева.

Италия, САЩ и Корея са 
едни от държавите-пионе-
ри при възстановяването на 
морски треви.

Морски треви - 30 пъти 
по-полезни от тропическите гори 
4 В Сарафово се намира най-голямата колония 
4 Не се мръщете като ги видите по бреговете - 
ценни са 

Картички от морето достигат до Благоевград

Морските приключения на третокласниците от СУ "Йордан Йовков"

Възстановяването на минидиги и валове и почистването на вътрешните ка-
нали бе демонстрирано като инструмент за управление на водния режим и на-
маляване ефектите на фрагментация еутрофикация, причинени от действието 
на солника върху екосистемата

70 участници на живо в залата и онлайн, и десетки, които следиха стрийминга 
по социалните мрежи се запознаха с 16 презентации на експерти от Европа
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Какво можем да направим 
за езерата около Бургас? По-
лезни ли са те? Какво ни да-
ват? Що е НАТУРА 2000? То-
ва са само част от въпроси-
те, на които ще могат да си 
отговорят учениците от Про-
фесионалната гимназия по 
морско корабоплаване и ри-
болов „Свети Никола“ от де-
ветите и десетите класове, 
участвайки в проекта „Защи-
тените зони – Младите хора – 
Климатичните промени“, кой-
то стартира чрез РИОСВ и 
„Черноморки институт“ в учи-
лището. Той е финансиран по 
програмата „Младежи за 
околната среда“ на Минис-
терството на околната среда 
и водите чрез възлагане от 
РИОСВ – Бургас.

Основната цел на проекта 
е да осигури образователно-
познавателна и защитна сре-
да за защитените влажни зо-
ни в Бургас и региона, които 
осигуряват местообитания за 
голяма част от биоразноо-
бразието и да повиши инте-
реса на младите хора към 
тяхното изучаване, защита и 
развитие.   

„Влажните зони са серио-
зен ресурс за синия растеж, 
но познати на общественост-
та почти единствено с атрак-
цията, която носят - видимите 
обитатели. Промяната на от-
ношението към тях може да 
се случи чрез вас, младите 
хора, като се включите в дей-
ности, свързани с тяхното 
опознаване, картиране и опи-
сание на състоянието на раз-
личните видове местообита-

ния“, подчерта по време на 
презентацията, която напра-
ви екологът Стела Найдено-
ва, асистент в университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“.

Директорът на гимназията 
Христина Жабова поздрави 
екипите на СТЦ „Черномор-
ски институт“ и „Гларус“. Тя 
посъветва учениците „да пи-
ят вода от извора“, защото 
„експертизата на лекторите, 
които участват в проекта, е 
много висока и вие сте щас-
тливци, че можете да работи-
те с тях“. 

При изпълнението на про-
екта ще се ползва и потенци-
ал на РИОСВ Бургас – за об-
разователната и теренно-из-
следователската дейност.

В няколко последователни 
уъркшопа участниците ще се 
запознаят с общоевропейска 
мрежа „Натура 2000“, защи-
тените зони, ще изучават 
техните основни харак-
теристики и значени-
ето им. Ще се за-
познаят с влаж-
ните зони – мес-
тоположение, 
обхват, харак-
теристики, из-
вестни видо-
ве и ще рабо-
тят на терен в 
тях. Като фи-
нал се очаква 
да разработят 
и разпростра-
нят web-бази-
рана анкета, ко-
ято ще даде ин-
формация доколко 
техните връстници са 
запознати с различни-
те видове местообитания 

в целевите влажни 
зони и тяхното зна-

чение за биоразноо-
бразието. Чрез създа-

ването на Facebook и 
Instagram профили на 

проекта ще бъдат споделе-
ни дейностите и резултатите 
от работата на 6-те групи, в 

които се разделят учениците 
по време на работата си по 
проекта. А сред тези групи 
има художници, фотографи, 
работещи на терен, обработ-
ващи данните и др. 

Ще се постави начало на 
онлайн учебна лаборатория 
„Влажни зони“, в която ще се 

дава думата на млади изсле-
дователи, експерти и в която 
ще бъдат споделяни добри 
практики в областта на защи-
тените територии и биораз-
нообразието. 

„Вие, момичетата и момче-
тата от бургаското Морско 
училище сте най-морските 
млади хора на града, защото 
сте избрали да учите профе-
сии, свързани с водата. Тряб-
ва да се убедите, че влажни-
те зони са едно изключител-
но богатство. Те са в нашето 
ежедневие, макар да не ги 
отчитаме реално. Целта е 
вие да станете част от тази 
среда, в която живеем. Ста-
нете приятели на тези зони. 
Защото ние се нуждаем от 
тях. Но да не забравяме, че и 
те се нуждаят от нас“. Така 
се обърна към учениците 
проф. Маруся Любчева, учре-
дител на „Черноморски ин-
ститут“.

Със сигурност хубавото 
време ще бъде максимално 
използвано, за да бъдат из-
вършени в следващите дни 
теренни занятия, да се на-
правят чудесни снимки и на-
рисуват картини.

Създателите на проекта 
бяха приятно изненадани от 
ученичка, която предложи 
при теренните работи да на-
правят и почистване от отпа-
дъци. „Нямам право да ви за-
дължавам да почиствате бок-
луците, оставени от друг, но 
винаги имам в колата си ръ-
кавици и биоразградими чу-
вали за отпадъци, които с 
удоволствие предоставям 
при желание“, отговори на 
идеята Стела Найденова.

Съветници питат, 
администрацията отговаря
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Поводът да говорим за Черно 
море е наближаващият Между-
народен ден на Черно море - 31 
октомври. Почти практика е да 
говорим за проблеми, свързани 
с Черно море около този ден, но 
аз бих казала, че морето е всеки 
ден до нас, особено за нас, кои-
то живеем на брега му. Затова 
трябва да говорим и да работим 
за разрешаване на проблемите 
му всеки ден. Защото Черно мо-
ре е жива система, нещо пове-
че, това е дом на хиляди живи 
организми и за да не изчезнат, 
за да не променят статуса на мо-
рето, то се нуждае от грижи. (без 
изчерпателност в морето се сре-
щат 1520 вида животни, от които 
164 вида риби и 4 вида бозайни-
ци, 600 вида растения - водорас-
ли и 2 вида морска трева).

През последните няколко го-
дини, като продължение на уси-
лията от приемането на Черно-
морската синергия, се отдели 
сериозно внимание на Черно 
море като важна за ЕС екоси-
стема. Вече остаря Бургаската 
декларация, но тя проправи път 
за създаване на Общ дневен ред 
за Черно море. След 2019 година 
бяха и продължават да се про-
веждат много обсъждания, свър-
зани с проблеми, съпътстващи 
Черно море и региона. От една 
страна, това е добре, но от дру-
га - тези обсъждания често адре-
сират един проблем и забравят 
за другите. Няма един най-ва-
жен проблем за Черно море. 
Има набор от проблеми, които 
имат кумулативно действие вър-
ху неговото състояние. А както 
говорим за интегрирано упра-
вление на екосистемите, така 
трябва да говорим и за интегри-
рано влияние на факторите, от 
които зависи животът в Черно 
море. Те са доста и могат да бъ-
дат класифицирани по различни 
начини, но можем да очертаем 
няколко особено важни. На пър-
во място, свързаността на Чер-
но море с агро- и индустриални-
те системи. Проблемът със за 
свързаността на селскостопан-
ското производство със замър-
сяването на морето се констати-
ра от всички експерти и специа-
листи, но върху него се влияе 
много трудно и той си остава по-
стоянно действащ. Свързан е с 
използването на различни пре-
парати в селското стопанство, 
които често се предозират – то-
рове, органични, неорганични, 
препарати за растителна защи-

та. Част от тези вещества (най-
общо казано) се усвояват от 
растенията, но голяма част от 
тях чрез подпочвените води дос-
тигат до морската среда. И ес-
тествено, това влияе върху мор-
ската флора и фауна. Тук е ва-
жно да се каже, че в селското 
стопанство често се прилага 
принципът на максимализма – 
колкото повече, толкова по-до-
бре. Без да се смята, че предо-
зирането се отразява зле и на 
растенията, и на почвата, и на 
водата. Част от свръхторенето 
пристига в морската екосистема 
и чрез вливащите се в него реки. 
Като добавим и замърсителите 
от индустриалните дейности око-
ло реките, по крайбрежието, 
морския транспорт и трафик (го-
ворим само за официалния), 
картинката става доста сериоз-
на. Независимо че за всяка от 
тези дейности има стандарти, за 
редица от тях има международ-
ни споразумения, контролни ме-
ханизми, но практиките често 
преодоляват тези механизми. 
Така този проблем наистина мо-
же да се отнесе към основните 
за Черно море. Бих обърнала 
внимание на много интензивно 
обсъждания проблем с морски-
те отпадъци. Той се явява част 
от този основен проблем, но 
държа да кажа, че в неговото 
формиране участват много ак-
тивно гражданите. Пластмасо-
вите отпадъци също постъпват в 
морето отвсякъде – чрез реките, 
от брега, от морето. От най-мал-
ките като клечки за уши, през 
всякакъв вид торбички, до голе-
ми пластмасови контейнери. 
Техният проблем в морето е, че 

се разграждат много бавно, а 
при разграждането си образу-
ват микрочастици, които са из-
ключително опасни и чрез раз-
личните видове морски обитате-
ли могат да достигнат до трапе-
зата ни. 

Свързан с този основен про-
блем е проблемът с биоразноо-
бразието на Черно море. Повече 
от ясно е, че всяко замърсяване 
може да промени екосистемата. 
Намаляване, изчезване на тра-
диционни видове и местообита-
ния, навлизане на чужди инва-
зивни видове в територията на 
Черно море. Новите видове чес-
то радват окото, но те променят 
и флората, и фауната. Да си 
спомним  какво донесе рапанът 
и по-специално „траленето“ като 
технология за неговото извлича-
не. Не случайно през лятото на 
тази година ЕК излезе с предло-
жение за Закон за възстановя-
ване на природата, поставяйки 
всеобхватна цел за възстановя-
ване на 20% от сушата и морска-
та площ на ЕС до 2030 г. и на 
всички екосистеми, нуждаещи 
се от възстановяване до 2050 г. 
Въпреки че всички знаем, че 
имаме Стратегия (както и оста-
налите европейски страни) за 
биоразнообразието. Това пред-
ложение идва от тревогата за 
нарушеното биоразнообразие, 
особено в морските екосистеми 
и в констатираните недостатъч-
ни постижения в защитата на би-
оразнообразието. Бих вмъкнала 
тук, че ние имаме стратегии, пла-
нове, предвидени мерки, но из-
пълнението им очевидно не води 
до най-доброто, за което те тряб-
ва да допринесат.

Не на последно място и отно-
во с допълващ ефект е пробле-
мът с неконтролираното използ-
ване на морските хранителни 
ресурси. Тук не става въпрос са-
мо за свръхулов, а за отношение 
към морската екосистема при 
извличане на ресурси. Голяма 
част от отпадъците в морето са 
части от риболовни принадлеж-
ности и други материали, които 
оставят сериозен отпечатък вър-
ху системата. Важно е тези про-
блеми да бъдат решавани по на-
чин, който трябва да даде ба-
ланс и защита и на всички стра-
ни. Морето определено трябва 
да се счита за страна в тези от-
ношения. 

Периодично излизащ на вни-
манието на обществеността про-
блем, но постоянно присъстващ, 
включително и като риск, е ни-
вото на сероводород в морето. 
Струва ми се, тук трябва да има 
много повече усилия и преди 
всичко научни изследвания. 

Но говорейки за проблемите 
на Черно море, би трябвало на 
първо място да поставим въпро-
са за това къде и колко учим за 
Черно море. Говорим не само за 
морското образование, което 
дава професия, а какво знае 
всеки от нас за Черно море и къ-
де получава това знание. Спора-
дичното знание, което се придо-
бива обикновено извън учили-
ще, не формира отношение и по-
ведение, което морето заслужа-
ва. Често давам пример от един 
учебник за 7 клас, в който е от-
белязано: „Черно море е соле-
но, защото в него има разтворе-
на готварска сол“. Струва ми се, 
коментарът е излишен. 

Черно море е жива система, то се нуждае от грижа

Млади моряци изследват 
влажните зони около Бургас

Освен теорията по време на проекта „Защитените зони - Мла-
дите хора - Климатичните промени“, ученици от ПГМКР 

„Свети Никола“ се включиха и в работа на терен. Взеха 
проби от езерото Вая и канала до училището, който 

свързва езерото с Черно море.
Учениците установиха, че солеността на двете 

проби е еднаква, което е в резултат на липсата на 
дъждове и нулевото движение на водата. Оказа 
се, че съдържанието на кислород в канала е по-
високо, което е свързано с процеса еутрофика-
ция, т.е. цъфтежа на водорасли.

Освен това учениците идентифицираха ларва 
на водно конче, ларви на комари, вид ракооб-
разно, наречено гамарос, и рибата атерина.

Директорът Христина Жабова (права 
вляво) и лекторът Стела Найденова



   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Айтос е повече от община.  
Айтос е общност, която заедно съграждаме 
На Димитровден праз-

никът в Айтос започна в 
храм "Св. Димитър" с Тър-
жествена света литургия, 
отслужена от Агатополски 
епископ Йеротей в съслу-
жение със свещеници от 
епархията. Епископ Йеро-
тей, енорийски свещеник 
Ромил и кметът Васил Ед-
рев отправиха поздравите 
си към айтозлии за праз-
ника. О. Ромил поднесе на 
епископ Йеротей икона на 
св. Димитър за внимание-
то и грижата му за енори-
ята. Айтоския енорийски 
свещеник надари и кметът 
Васил Едрев с икона на св. 
Василий Велики за заслу-
гите му към храма и миря-
ните и с пожелание Свети-
ята да закриля решенията 
и делата му. 

От храма енорийски све-
щеник Ромил поднесе поз-
драва си към айтозлии. "На 
айтозлии пожелавам все 
така свети Димитър да ги 
пази, да ги брани, защото 
в малко църкви в България 
има мощи на св. Димитър, 
а църквата в Айтос има, и 
те са вградени в негова-
та икона. И отдаваме ви-
наги най-достолепното на 
св. Димитър. Айтозлии да 
знаят, че ние молителства-
ме за тях, за всички, ко-
ито присъстват на служ-
бата и които не присъст-
ват по уважителна причи-
на. И винаги да знаят, че 
всеки един човек, влязъл 
или не е влязъл в църква 
- той е в сърцата ни. Неза-
висимо от каква религиоз-
на етнос е, ние се молим 
за всеки един и с любов и 
с внимание ще изслушаме 
всеки един, който влезе в 
църквата. Искам да поже-
лая на всички един светъл 
празник. Ето и днес, Бог 
благоизволи да бъде хуба-
во времето и всички са до-
бре дошли в храма!

Има един важен човек, 
който е служил тук, став-
рофорен иконом Ромил, 
който наистина прави чуде-
са. Лично за мен той пра-
ви чудеса и за много дру-
ги хора прави чудеса. И не 
само! Тук живее свети Ди-
митър! Честит празник!", 
каза след Светата литур-
гия о. Ромил.

С иконата на св. Дими-
тър, с гвардейци, матроси 
и свещеници от храма тръг-
на литийно шествие, в кое-
то се включиха проф. Ма-
рия Нейкова - областен уп-

равител на Бургас, кметът 
Васил Едрев, проф. Иван 
Върляков - изпълнителен 
директор на РАО "Тракия", 
общински съветници, деца 
и граждани.

На площад "Свобода" 
имаше тържествен риту-
ал за издигане на знаме-
ната, на кмета асистира-
ха гвардейци и моряци от 
двете средни училища в 
града. За здравето и бла-
гополучието на айтоското 
гражданство беше отслу-
жен тържествен молебен, 
а кметът поднесе традици-
онното си празнично сло-
во. За празника си храм 
"Св. Димитър" получи като 
дар икона на св. Богоро-

дица от проф. Иван Гавра-
илов. По волята на дарите-
ля Ирина Вътева - директор 
на СУ "Никола Вапцаров" - 
Айтос предаде иконата на 
кмета Васил Едрев, който 
я връчи на о. Ромил.

В празничното си слово 
кметът Васил Едрев опре-
дели най-айтоския праз-
ник като неповторим урок 
по родолюбие и израз на 
силата на наследената от 
предците мъдрост. "Скъ-
пи приятели, благодаря на 
всички Вас, които с упорит 
труд и с местен патриоти-
зъм отстоявате интересите 
на Айтос и общината. Вяр-
вам, че заедно имаме си-
лата и устрема да посрещ-
нем бъдещето. Защото ми-

леем за нашата благосло-
вена родна земя. Защото 
Айтос ни мотивира и вдъх-
новява. И защото Айтос е 
повече от община. Айтос 
е общност, която заедно с 
Вас съграждаме - с всеки 
нов проект, с всяка нова 
идея и позитивна проява! 
И вярвам, че Солунският 
чудотворец в годините на-
пред ще натвори тук до-
бри чудеса! Ще ни пази от 
болести и ще закриля тру-
да ни! Честит празник, Ай-
тос!" заяви още на площа-
да градоначалникът.

Областният управител 
проф. Мария Нейкова раз-
вълнува айтозлии с емоци-
онално обръщение. "Же-
лая на всички жители на 
Айтос здраве, дни, изпъл-

нени с добро и със стре-
межи. Пазете и обичай-
те града си, работете за 
него винаги единни, целе-
устремени и непримири-
ми. В Айтос живеят хора с 
активни граждански пози-
ции - принципни и искре-
ни, в защита на обществе-
ния интерес и това е нещо, 
което изключително висо-
ка ценя. Благодаря на об-
щинската администрация и 
лично на кмета Васил Ед-
рев за конструктивния ди-
алог с Областна админи-
страция Бургас в интерес и 
защита на обществения ин-
терес на жителите в общи-
на Айтос. Бъдете все така 
непримирими и устремени 
към развитие, съгражда-
не и по-добро бъдеще. В 
мое лице и в лицето на ин-
ституцията, която предста-
влявам, може да разчита-
те на подкрепа", заяви още 
проф. Нейкова. 

Гости на айтоския праз-
ник бяха кметът на община 
Руен Исмаил Осман и кме-
тове на населени места от 
общините Айтос и Руен.

Запомнящ се беше кон-
цертът на Професиона-
лен фолклорен ансамбъл 
"Странджа" - град Бургас с 
главен художествен ръко-
водител Марио Егов. След 
прекрасните фолклорни из-
пълнения айтозлии се хва-
наха на празнично хоро с 
повече оптимизъм за бъде-
щето на Айтос и общината.

НП

Кметът Васил Едрев 
на Димитровден: 



На редовно заседание 
на 25 октомври т.г. Об-
щинският съвет в Айтос 
даде съгласие, по предло-
жение на кмета Васил Ед-
рев, за кандидатстване на 
Община Айтос с проектно 
предложение „Изгражда-
не и осигуряване на ефек-
тивно функциониране на 
Младежки център в Об-
щина Айтос“ по процеду-
ра „Дейност 2: Изгражда-
не на младежки центрове 
(в градове, които не са об-
ластни)“ по Националния 
план за възстановяване и 
устойчивост.

Решението е революци-
онно предвид обекта, кой-
то е цел на проекта - би-
вшето Логопедично учи-
лище. След закриването 
на училището още в пър-
вите години на прехода, 
сега сградата е в окаяно 
състояние и на практика 
- без покрив. Иначе отго-
варя на изискванията по 

процедурата - има добра 
конструкция и много по-
мещения на двата етажа, 
мотивира предложението 
си пред съветниците кме-
тът. Градоначалникът при-
помни за още изисквания 
за избора на сграда, кои-
то са спазени - да е в цен-
търа на града и да не бъде 
обитавана. 

Друго изискване към 
проекта за реконструк-
ция е да бъде изградена 
конферентна зала с ми-
нимум 50-60 места. Спо-
ред кмета, в новия Мла-
дежки център е мястото и 
на нова Изложбена зала, 
тъй като сегашната е не-
подходяща, а към нея - и 
зала за занимания на де-
цата с рисуване и прилож-
ни изкуства. "Администра-
цията има идеи за обосо-
бяване на тематични зали 
за "Стих, мелодия, теа-
тър", за модерни и народ-
ни танци. Архитектурата 

на първия етаж пък позво-
лява изграждането на Арт 
зала - там още при стро-
ежа на сградата са офор-
мени арки. В крайна смет-
ка, архитектите ще пред-
ложат какво да бъде раз-
положението на залите", 
заяви кметът пред Съве-
та и поиска от общински-
те съветници още пред-
ложения за ситуиране на 
пространствата в бивше-
то Логопедично училище. 
Стана ясно още, че в дво-
ра на ексшколото ще има 
спортна площадка и пар-
кинг, а помощните сгра-
ди също ще бъдат ремон-
тирани.

Кметът Васил Едрев за-
яви пред съветниците, че 
администрацията отдавна 
работи с идеята да вдъхне 
нов живот на красивата и 
необитаема сграда. И мо-
ментът дойде - през ме-
сец септември 2022 г. е 
обявена покана за канди-

датстване по процедура 
„Дейност 2: Изграждане 
на младежки центрове (в 
градове, които не са об-
ластни)“. Целта на про-
цедурата е изграждане и 
осигуряване на ефективно 
функциониране през пър-
вите години на 10 младеж-
ки центъра, които предос-
тавят разнообразни дей-
ности (вкл. международ-
ни дейности) и цялостни 
услуги в помощ на лично-
стното развитие и пригод-
ността за заетост на уче-
ниците и младежите на 
възраст до 29 години. Об-
щинската администрация 
- Айтос се оказа в списъка 
на 23-мата допустими кан-
дидати. Минималният раз-
мер на помощта по проце-
дурата е 1 400 000 лева, а 
максималният – 1 800 000 
лeва. Безвъзмездната фи-
нансова помощ за проек-
та е 100% от допустимите 
разходи, научи още НП.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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• Румен Радев - Президент 
на Република България

• Жечо Станков - народен 
представител от 48-то НС

• Севим Али - народен пред-
ставител от 48-то НС

• Проф. Мария Нейкова- 
областен управител на об-
ласт Бургас

• Даниел Панов - предсе-
дател на УС на НСОРБ, кмет 
на община Велико Търново и 
Силвия Георгиева - изп. ди-
ректор на Национално сдру-
жение на общините в Репу-
блика България

• Янка Такева - председа-
тел на Синдикат на българ-
ските учители

• Калина Казанджиева- ди-
ректор на Териториално ста-
тистическо бюро - Югоизток

• Проф. Иван Върляков - из-
пълнителен директор на РАО 
„Тракия“

• Димитър Николов - кмет 
на община Бургас

• Георги Димитров - кмет на 
община Карнобат

• Галя Захариева - кмет на 
Нова Загора 

• Атанас Киров - кмет на об-
щина Стралджа

• Иван Алексиев - кмет на 
община Поморие 

• Георги Георгиев - кмет на 
община Тунджа

• инж. Георги Лапчев - кмет 
на община Царево

• Димитър Германов - кмет 
на община Приморско

• инж. Иван Жабов - кмет 
на община Средец

• Мария Дучева - Адми-
нистративен ръководител- 

Председател на Районен съд 
- Айтос

• Татяна Костадинова и д-р 
Васил Костадинов - управи-
тели на Медицинска лабора-
тория „ЛИНА“

• Стефан Радев - кмет на об-
щина Сливен

• Николай Димитров - кмет 
на община Несебър

• Васил Буковски - предсе-
дател на РКС „Черноморие“

Общината получи картбланш от ОбС за нов проект  
по Националния план за възстановяване и устойчивост 

Бившето Логопедично училище в Айтос

На 26 октомври 2022 г. 
СЛРД "Сокол" - Айтос ор-
ганизира традиционен 
празник по повод Дими-
тровден на стрелбищен 

комплекс "Парка". Тра-
дицията е от 25 години 
- Сдружението органи-
зира атрактивни стрел-
би и тържествен кур-

бан за здравето на ай-
тозлии. Още за празни-
ка и за най-точния мер-
ник - в следващия брой 
на НП.

В уютната библиотека 
на СУ "Христо Ботев" ден 
преди празника на град 
Айтос учениците от IIв и IIг 
клас с класни ръководите-
ли Калоянова и Павлова 
имаха интегриран урок на 
тема "Моето родно сели-
ще и моето родно училище 
в миналото и днес". В уро-

ка бяха обединени някол-
ко учебни предмета - ро-
динознание, изобразител-
но изкуство и технологии 
и предприемачество. 

Гости на второкласни-
ците бяха десетокласнич-
ките Ани, Дамла и Еми-
не с преподавател Нико-
лай Димитров, които раз-

казаха на малките учени-
ци интересни факти за ми-
налото на СУ "Христо Бо-
тев", което на 14 май 2023 
година ще чества 155 го-
дини от създаването си. 
Децата нарисуваха свое-
то училище и изработиха 
книжка за родното сели-
ще в миналото и днес.

Поздравителни адреси 
за Айтос и айтозлии 

БЛАГОДАРИМ НА СЪОРГАНИЗАТОРИТЕ И 
СПОМОЩЕСТВОВАТЕЛИТЕ НА ПРАЗНИЦИТЕ 

ЗА ДИМИТРОВДЕН 2022

И ловно-рибарско дружество 
„Сокол“ - Айтос  

празнува Димитровден!

„Моето родно селище и училище“
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След заседанието на 

Общински съвет - Айтос 
на 25 октомври, кметът на 
община Айтос Васил Ед-
рев отпътува за София, 
за да подпише Спора-
зумение с министъра на 
регионалното развитие и 
благоустройството за фи-
нансиране на общински 
проект "Изграждане, ре-
конструкция и рехабили-
тация на улици, паркинги 
и тротоари в кв. 5 и 5А, кв. 
5Б, кв. 8, кв. 8А, кв. 8Б по 
плана на град Айтос". 

Става дума за проек-
та за благоустрояване 
на т.н. Емировски квар-
тал на град Айтос, по кой-
то Община Айтос получа-
ва финансиране за над 3 

млн. лв. Финансирането 
ще е в рамките на бюдже-
та на Министерството на 
регионалното развитие 
и благоустройството за 
2022 г., научи НП. 

Споразумението е 
празничен подарък за 
Айтос в навечерието на 
Димитровден. В квартала 
не са инвестирани сред-
ства за благоустрояване 
поне от три десетилетия. 
Според заложените дей-
ности, ремонтите тръгват 
от кръстовището в нача-
лото на квартала, по две-
те основни улици, всич-
ки напречни улици, меж-
дублокови пространства, 
както и паркингите, кои-
то са на пръст. Предвиде-

на е изцяло нова настил-
ка - тротоари и асфалт, 
обясниха за НП общин-
ски експерти.

Начинът на финансира-
не е записан в т. 5 на Ре-
шението на МС№711 от 
30 септември 2022 г., за 
одобрение на проектите 
от списъка на МРРБ: "Въз 
основа на сключени спо-
разумения, Министърът 
на регионалното разви-
тие и благоустройството 
предоставя средствата 
на общините за финанси-
ране на обектите, както 
следва: 50% - при подпис-
ване на споразуменията, 
а останалите 50% - през 
декември 2022 г."

НП

Министър и кмет подписаха споразумение за 
финансиране на проекта за благоустрояване 

на Емировския квартал в Айтос

В началото на месец но-
ември стартира програмата 
за енергийна ефективност 
по проекта „Подкрепа за 
устойчиво енергийно обно-
вяване на жилищния сгра-
ден фонд - етап I“ на много-
фамилните жилищни сгра-
ди в страната. Сградите, 
които кандидатстват, тряб-
ва да са с минимум 4 са-
мостоятелни жилища и да 
принадлежат на поне два-
ма собственици. Подкрепа-
та за устойчиво енергийно 
обновяване на жилищния 
сграден фонд ще протече 
на два етапа. При първия 
етап ще може да се канди-
датства до 31.03.2023 г., като 
сдруженията на собстве-
ниците ще получат безвъз-
мездно 100% от средствата 
за саниране. Вторият етап 
за кандидатстване ще про-
дължи до 31.12.2023 г., като 
одобрените жилищни сгра-
ди ще получат 80% без-
възмездна финансова по-
мощ от плана, а останали-
те 20% ще са за сметка на 
собствениците. Допустими 
за саниране ще са устой-
чиво конструктивни сгра-
ди - блокове или блок сек-
ции, проектирани преди 26 
април 1999 г., без значение 
от вида строителство. Соб-
ствениците ще са задълже-
ни да регистрират сдруже-
ние с най-малко 67% съгла-
сие за участие в програма-

та, както и 100% съгласие за 
изпълнение на строително-
ремонтните дейности. Вся-
ко сдружение ще трябва да 
изготви технически паспорт 
на сградата, както и енер-
гийно обследване. Освен 
задължителните обследва-
не за енергийна ефектив-
ност и паспорт, сдружени-
ето ще трябва да сключи и 
партньорски договор със 
съответната община и да 
бъде изготвена индикатив-
на количествено-стойност-
на сметка. Няма да има пре-
димство за собствениците 
на сдружения, които са по-
дали документи за участие 
по Националната програма 
за енергийна ефективност и 

ще трябва да кандидатстват 
наново, подавайки всички 
изисквани документи. 

Проектът на Насоки за 
кандидатстване и пакета 
документи към тях са пуб-
ликувани на интернет стра-
ницата в секция „За об-
ществено обсъждане“ на 
Министерството на регио-
налното развитие и благо-
устройството и в Инфор-
мационната система за уп-
равление и наблюдение на 
средствата от ЕС в Бълга-
рия, както и на официалния 
сайт на Община Айтос, раз-
дел „Национална програма 
за енергийна ефективност 
в многофамилните жилищ-
ни сгради“. 

Айтоски литературни празници

На 28 и 29 
октомври 2022 г.

Гости от четири посоки 
идват в Айтос, за да спо-
делят Празниците по по-
вод Димитровден: Ели Ви-
дева – Хасково, Роза Бо-
янова – Бургас, Веселин 
Веселинов – София, Мар-
тин Спасов – Шумен. По-
среща ги айтоската пое-
теса с китара Татяна Йо-
това, Община Айтос орга-
низира три събития.

СЪБИТИЕ 1

Представяне на кни-
гите „Кънтя като мълча-
ние“ от Веселин Весели-
нов и „Преживелици. 30 
стихотворения“ от Татя-
на Йотова на 28 октомври, 
във Военен клуб, Айтос.  
Начало: 17.00 ч.

СЪБИТИЕ 2

За първи път в Айтос! По-
етичен дуел (диалог) Авто-
ри на дуела (диалога) ще 
са Мартин Спасов и Весе-
лин Веселинов. Защитни-
ци: Ели Видева, Татяна Йо-
това, Водещ: Роза Боянова. 
На 29 октомври 2022 г., в Ет-
нографски комплекс „Ген-
гер“, Посетителски център.  
Начало: 10.00 ч.

СЪБИТИЕ 3

Литературно четене с 
участието на Ели Видева, 
Роза Боянова, Веселин Ве-
селинов, Мартин Спасов и 
„резултати“ от творческа-
та провокация към гостува-
щите: „Стихове край Сла-
веева река“, на 29 октом-
ври 2022 г., в Заседателна-
та зала на Община Айтос. 
Начало: 17.00 ч.

Петима поети в различни творчески роли

Веселин Веселинов Татяна ЙотоваРоза Боянова

Ели Видева Мартин Спасов

Община Айтос с важно 
съобщение за гражданите
В началото на месец ноември стартира 
програмата за енергийна ефективност

Димитровден 2022



Тази година Празникът на 
Айтос започна още в навече-
рието на Димитровден с голям 
концерт на Тони Димитрова и 
ТРИО DEJA VU -  Мирослав 
Станчев, Дражо Бошнаков и 
Бранимир Недков. Площад 
"Свобода" отдавна не беше съ-
бирал толкова много айтозлии 
и гости за традиционния ок-
томврийски празник. 

От сцената журналистът и 
общински съветник Веселин 
Пренеров поздрави айтозлии 
и призна, че има специал-
но отношение към Айтос. "Ха-
ресвам Айтос заради богата-
та древна история и новия му 
облик през последните годи-
ни. Водя всичките си бурга-
ски познати в парка и в неве-
роятната айтоска градска гра-

дина. Впечатлен съм от обно-
вените улици, от реновираните 
спортни зали и новите спорт-
ни игрища. И знам колко ще е 
трудно да изредя всичко, кое-
то виждам, че се случва в Ай-
тос. Затова, скъпи приятели - 
гордейте се със своя град и 
празнувайте! Защото всичко, 
което се случва тук през по-
следното десетилетие, е бла-
годарение на Вашия труд и на 
Вашата привързаност към Ай-
тос. Случва се, благодарение 
на добрите управленски реше-
ния, които за едно десетилетие 
превърнаха Айтос от запусна-
то градче, в един от водещи-
те центрове в областта", зая-
ви още Пренеров. 

Току-що завърнал се от Со-
фия, на сцената се качи кме-

тът Васил Едрев, за да съоб-
щи добри новини за Айтос и 
айтозлии в навечерието на 
празника. "Днес (25.10.) в Со-
фия, в навечерието на Праз-
ника на Айтос, подписахме 
Споразумение с министъра 
на регионалното развитие и 
благоустройството за финан-
сиране на общински проект 
"Изграждане, реконструкция 
и рехабилитация на улици, 
паркинги и тротоари в кв. 5 и 
5А, кв. 5Б, кв. 8, кв. 8А, кв. 8Б 
по плана на град Айтос". Ста-
ва дума за проекта за благо-
устрояване на т.н. Емировски 
квартал на град Айтос, по кой-
то Община Айтос ще получи 
финансиране за над 3 млн. лв. 
Финансирането ще е в рамки-
те на бюджета на Министер-

ството на регионалното раз-
витие и благоустройството за 
2022 г., Отново днес (25.10.), 
на заседанието на Общински 
съвет - Айтос, Община Айтос 
получи картбланш да канди-

датства с проект за изграж-
дане на младежки център в 
сградата на бившето Логопе-
дично училище. И двата об-
щински проекта са важни за 
общината и за всички нейни 
граждани. А това, че идват в 
навечерието на Димитровден, 
ни дава основание за повече 
оптимизъм за бъдещето на Ай-
тос и общината", каза градо-
началникът.

Айтозлии дълго аплодираха 

уникалните гласове на DEJA 
VU, между които и този на 
Миро, таланта с айтоски ко-
рен. После айтоското присъст-
вие на сцената рязко скочи с 
участието на неповторимата 
Ева Найденова. Празничният 
спектакъл на бургаско-айтос-
ките изпълнители завърши с 
фойерверки и със споделени 
възторзи на площада.

Празниците в Айтос продъл-
жават. Вижте програмата.
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Концерти, фойерверки  

и над 3 млн. лв. за нов проект

ОБЩИНА АЙТОС

28 октомври 2022 г.
17.00 чаñа, Военен клуб - Айтоñ
Представяне на книгите 
„Кънтя като мълчание" 
на Веселин Веселинов,
„Преживелици. 30 стихотворения“ 
на Татяна Йотова

29 октомври 2022 г.
10.00 чаñа, Етнографñки комплекñ “Генгер” 
“Стихове край Славеева река”
Вдъхновения от Айтос
17.00 чаñа, Заñедателна зала на Община Ай-
тоñ
“Време за поезия” с творчеството на Веселин Ве-
селинов, Роза Боянова, Ели Видева, Мартин Спа-
сов
9.00 чаñа, Спортна зала “Аетоñ”
Десето, юбилейно издание на 
Националния детски турнир по свободна борба.
16.00 чаñа, Градñки ñтадион “Крум Делчев”
Традиционна футболна среща на ветераните - Ди-
митровден 2022

6 ноември 2022 г.
9.00 чаñа, Мотополигон - Айтоñ
Републикански кръг по мотокрос Айтос 2022

За най-айтоския 
праЗник: 

Шанс за Логопедичното училище да се 
превърне в модерен младежки център

НЧ "Ваñил Левñки 1869" - Айтоñ 

1 ноември - Денят на народните будители, е уникален 
празник за България. Да празнуваме на 1 ноември озна-
чава да осъзнаваме значението на духовното богатство 
и неговите носители. Нека будим всички с песните и сло-
вата на съвременните творци. Да бъдем духовно единни 
в един от най-символните дни на България!

НЧ "Васил Левски 1869" - Айтос Ви кани на тържествен 
концерт "Не се гаси туй, що не гасне!" на 1 ноември 2022 
г. (вторник) от 17,00 часа в салона на читалището!

Заповядайте!

Станка МИТКОВА и Радка ЯНЕВА

В навечерието на празника на град 
Айтос и с любезното домакинство на 
Етнографски комплекс "Генгер" и Ма-
рия Кондова, учениците от IIб клас на 
СУ "Никола Й. Вапцаров" - Айтос изне-
соха открит урок по краезнание пос-
ветен на родния град. 

Разбира се, урокът не мина без тан-
ци и песни. Децата пренесоха магия-
та на Странджа планина с прекрас-
ното си изпълнение на песента "Ясен 
месец". Потанцуваха с родопския ри-
тъм на музикалната закачка между 
Николай Славеев и Росица Пейчева, 
рецитираха и разказаха всичко, кое-
то са научили за своя роден град. За-
едно успяхме да пресъздадем магията 
на едно отминало време, но и да вър-
нем надеждите на хората, че истори-
ята, заветите и легендите няма да бъ-
дат забравени.

Благодарим на всички, че сподели-
хте тази магия с нас!

Снимки: Мария 
Филипова и клуб  

„Млади фотографи“

Второкласниците от „Вапцаров“  
с урок по краезнание в „Генгер“

Не се гаси туй, 
що не гасне…



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Господин минис-
тър, започвам с въпрос, 
свързан с повода да сте 
в Бургас – тридесет го-
дини за една нестопан-
ска организация в ту-
ризма – това много или 
малко е?

- Аз съм на 39 - за мене 
са много, но за една дър-
жава, която е на над 1300 
години – не са. В зависи-
мост от преценката може 
да се каже, че са и мно-
го, и малко. Но безспо-
рен факт е, че Бургаска-
та камара е водеща ин-
ституция, която винаги е 
помагала на сектора. Тя 
е помагала и за връзките 
с държавата. Бургаската 
камара се е борила да из-
светли бранша и най-ве-
че тя е била един добър 
партньор на Министер-
ството на туризма. 

Фактор е не само за ре-
гиона, а като цяло. Трябва 
да допълня и това, че е и 
много добър партньор на 

образователните институ-
ции – в училището, в Ко-
лежа по туризъм в уни-
верситетите имат пред-
ставители – както трябва 
да бъде реално.

- Може ли да се очак-
ва обединение на бран-
ша, това, което още от 
началото подчертава-
те, че е една от основ-
ните ви задачи като по-
литик?

- Единственият начин да 
успеем в борбата ни за 
по-качествен и по-развит 
туризъм е да имаме обе-
динен бранш и оттам да 
има добро партньорство 
между държавата и бран-
ша. Сега има над 200 ор-
ганизации и на мен като 
министър ми е наистина 
трудно да комуникирам 
с всички тях ефективно. 
Може да си представите: 
само по една среща на 
ден да си направя с та-
кава организация – поч-
ти една година ще отне-
ме да се видя с всичките. 
Към това трябва да се до-
бави и фактът, че ще бъ-
дат изразени 200 мнения, 
различни.

Категорично заявявам, 
че няма да се направи 
и насилствено обедине-
ние, както се тиражира-
ше. Идеята е просто да 
се отвори темата, да се 
постави на масата за об-
съждане. И вече имаме 

пет-шест предложения от 
различните браншови ор-
ганизации, които ще об-
съдим в края на месеца 
отново на работна група. 
Там те ще бъдат дискути-
рани. Идеята е наистина 
да придвижим този про-
цес. Това е политически 
акт и е добре да бъде из-
вършен от едно правител-
ство, което е редовно из-
брано, което е с мандат и 
с политическа подкрепа. 
Ние като служебно пра-
вителство можем само 
да подготвим мнението на 
сектора. Да направим ня-
каква пътна карта и от там 
нататък – следващият ми-
нистър, който и да е той, 
ще реши дали ще подкре-
пи тази инициатива. Но 
аз мисля, че единствени-
ят начин да се справим с 
предизвикателствата е да 
бъдем обединени.

- Болна тема - бежа-
нците от Украйна. Как-
ва е Вашата информа-
ция - има ли отново за-
силване притока на бе-
жанци и какво ще се 

случи след като при-
ключи програмата за 
подпомагане, която, 
мисля, свършва в края 
на този месец?

- Насложи се едно дъл-
боко неразбиране в об-
ществото, не знам защо, 
че Министерството на 
туризма е отговорно за 
Програмата за украи-
нците. А Министерството 
на туризма администрира 
тази програма – т.е. ние 
събираме едни списъци, 
обработваме ги и внасяме 
за плащане. Има Между-
ведомствен съвет, който 
определя дали тази про-
грама да бъде продълже-
на и в какъв формат. Този 
съвет в момента заседа-
ва, доколкото знам. Така 
че когато Вие имате ин-
формация, и аз ще имам 
информация и всички ще 
знаем как тази програма 
ще продължи. 

Що се отнася за пър-
вата част на въпроса – 
към момента леко нара-
ства броят на идващите  
бежанци от Украйна като 
количество. Те продължа-
ват да бъдат под 20 хи-
ляди. Никой няма пред-
става как ще се разви-
ят в бъдеще нещата – ще 
има ли наплив, няма ли 
да има. Но има едно оч-
акване на сектора за ре-
шения на този въпрос. 
Нека видим какво ще ка-

жат от Междуведомстве-
ната комисия.

- Има оплаквания, че 
не се получават сред-
ствата за бежанците.

- Всяко нещо, което е 
начислено, ще бъде из-
платено. Много пъти и по 
много медии съм казвал: 
до края на октомври ще 
бъдат начислени всички 
суми, които са дължими 
безспорно, и те трябва 
да бъдат внесени за пла-
щане. Това го поех като 
ангажимент към бранша. 
Това ще стане. А спор-
ните суми ще бъдат раз-
глеждани случай по слу-
чай. 

- Какво се случва с ва-
учерите, които могат да 
се ползват в туризма? 
Има ли интерес?

- Те са активни до края 
на тази година.

- Информацията Ви 
каква е – има ли хора, 
които вече са ги полз-
вали?

- Това не мога да кажа, 
тъй като става дума за 
отношения между част-

ни субекти. Фирми за  
ваучери.

- Все пак би трябвало 
да имате обратна ин-
формация за това дали 
работи програмата…

- Програмата би рабо-
тила добре, ако хотели-
ерите са активни и склю-
чат договори с фирмите, 
които извършват тази ус-
луга (предлагат ваучери) 
и ако се използва въз-
можността. Самият факт, 
че голяма част от хотели-
те дават ваучери на слу-
жителите си означава, че 
те са запознати с цялата 
процедура.

- А как приемате иде-
ята тези ваучери да ми-
нават през туропера-
торски фирми и така 
да има дял и за туропе-
раторите, защото в мо-
мента те сякаш са изо-
лирани – т.е. те да орга-
низират почивките.

- Аз няма как да приема 
идея, която касае отноше-
ние между частни фирми. 
Казах го и го повтарям – 
ваучерите са една въз-

можност. Беше отворе-
на вратата и беше каза-
но: можете да ги използ-
вате. Вече дали ще бъдат 
рекламирани, дали ще са 
успешен проект - зависи  
от това, колко е активен 
бизнесът. Държавата не 
може и не бива да попу-
ляризира отношения меж-
ду частни субекти. Ние се 
грижим за политики, кон-
тролираме и съблюдава-
ме, но не можем да ре-
кламираме ваучери.

- Добре, щом говорим 
за политики – реклам-
ната кампания за след-
ващия летен туризъм – 
2023 г., на какво ниво 
е. Защото знам, че до 
дни стартират в Слова-
кия, Чехия, Полша кам-
пании за набиране на 
туристи за следващата 
година.

- В момента тече ре-
кламната кампания за 
зимния сезон. Тя си е ре-
гулярна. Може би вижда-
те и по телевизията за въ-
трешен пазар със забеле-
жителности върви рекла-

ма – като например Пер-
перикон въртим. Също и 
по радиата. 

Всяка година излиза-
ме с рекламна стратегия, 
която се приема, придру-
жена с план. Приeмат се 
на заседание на Нацио-
налния съвет по туризъм. 
Това заседание предстои. 
Разпратено е до всички 
браншови организации и 
курорти писмо с питане 
те имат ли предложения 
и какви са, за да може 
да се съобразим с тях. 
Да имаме добър диалог с 
бизнеса и да бъдат вклю-
чени в годишната реклам-
на стратегия.

- Какво е заключение-
то Ви за лято 2022 – до-
бро или лошо беше то?

- Лято 2022 беше по-до-
бро отколкото го очаква-
хме, предвид близките 
военни действия, но все 
още сме леко под нивата 
на 2019 година. Аз мисля, 
че зимата ще бъде по-до-
бра от миналата година, 
което би било добър по-
казател.
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Събеседник
Илин Димитров е роден на 11 септември 1983 

г. в Добрич. Завършва езикова гимназия „Гео 
Милев“ в родния си град с немски език. Има 3 
бакалавърски степени от различни универси-
тети (Туризъм, Управление, Маркетинг) и ма-
гистратура (Управление). Защитил е докторска 
степен в ИУ - Варна. Има над 20 години стаж в 
сферата на туризма. Преподавател е в Колеж 
по туризъм – Варна.

На парламентарните избори през ноември 
2021 г. като кандидат за народен представи-
тел е шести в листата на „Продължаваме про-
мяната“ от Варна. На 15 декември 2021 г. ста-
ва народен представител, на мястото на Дани-
ел Лорер, който стана министър на иновации-
те и растежа. Избран за председател на ново-
сформираната Постоянна комисия по туризъм 
към XLVII Народно събрание.

На 2.08. е избран за служебен министър в Ка-
бинет номер 100 на Румен Радев с министър-
председател Гълъб Донев. Семеен, с 2 деца.

С министър Димитров разговаряме в Бургас, 
където той присъства на отбелязването на 30-
годишнината от създаването на Бургаската ре-
гионална туристическа камара.

• Идеята е да се отвори темата, да се постави на 
масата за обсъждане

• Лято 2022 беше по-добро отколкото го очаквахме

Министър  
Илин Димитров:

Няма да се прави насилствено 
обединение на бранша



Силвия ШАТЪРОВА

В понеделник в Деня на 
Черно море в Ахтопол ще 
бъдат обявени наградените 
участници в седмия нацио-
нален конкурс „Морето“. 

В тазгодишното му изда-
ние ще бъде присъдена спе-
циална награда на името 
на Георги Ингилизов, в па-
мет на журналиста, писа-
теля маринист. Наградата 
ще получи произведени-
ето, впечатлило най-сил-
но журито независимо от 

жанра. Датата не е избрана 
случайно - в Деня на Черно 
море е и рождената дата 
на Георги Ингилизов. Той 
бе влюбен в морето бурга-
ски интелектуалец, дългого-
дишен журналист, писател, 
имаше висок интелект и се-
тивност към изкуството във 
всичките му форми. Морето 
бе негова съдба и бе издиг-
нато на пиедестал.

Ж у р и т о  в  с ъ с т а в 
Митко Новков, Христо 
Карастоянов и Вера 
Петрова трябваше да раз-

гледа и оцени творбите на 
над 214 автори. 

В категория „Поезия“ са 
участвали 130 автори с над 
320 творби.

В категория „Проза“ са 
участвали 84 автори, като 
някои от участниците са 
кандидатствали и с твор-
би в двете категории. Това 
показва, че работата на жу-
рито тази година никак не е 
била лека.  

Морската тема присъства 
във всяка една от творбите. 
Морето заслужава своето 

силно и високо перо.
„Както и досега, награ-

дите в конкурса ще бъ-
дат придружени от излож-
ба живопис и джаз кон-
церт. Наш домакин ще 
бъде артистичното мяс-
то в Ахтопол - "Галера ah 
Gallery". Наградите ще бъ-
дат публикувани във фейс-
бук страницата на сдруже-
ние „Лумен“, казва органи-
заторката Катя Съева.  

През годините НЛК се 
превърна в силно литера-
турно събитие, очаквано С це
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ОМОРСКИ ФАР Връчват специална 
на писателя маринист 
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КултурА
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Христо ФОТЕВ

Морето!
Най-голямото събитие!
Как ме издига към върха си - целия
отново ме зазижда във кристала си.
В блестящото съжителство 
със люспите на рибите, 
с крилете на комарите...
(Как ми тежаха дрехите - и тялото,
зазидано във паметта ми... Името.)
След оскърбителното, страшното във навика

да се живее - приеми ме!
Никога
аз няма да те принизя до своите
печални средства за очовечаване.
Аз ще живея с теб тъй както рибите,
за да си върна детското доверие
в ръцете си, в нозете си. 
Прекрасно е, че си голямо. 
Може би единствено
си вярно ти във строгата абстракция
на картите... 
В най-мътните ми спомени.
Как въздухът изгаряше хрилете ми,
и перките ми блъскаха дърветата.
И люспите ми падаха по пясъка
хилядолетия преди сълзите ми...
Море - и най-интимното движение
(с което се съблече пред очите ми
и се венча със въздуха... Ноември е.
Сезонът на легендите и чашите.)
Ти смъкна най-драстично цветовете си -
по-голо и по-истинско от въздуха
се извиси срещу ми... 
А делфините?
А тяхното грегорианско пеене
на старогръцки? 
О, море на изгрева.
Море на вечерта - и полунощите,
опитомено в толкова пристанища.
Върни ми и хрилете ти, и перките,
и радостта ми от живота в твоето
пространство, светлина...
А хоризонтите
как бягаха на пръсти по вълните ти.
Поети и моряци - в отчаяние
те гледаха - голямото събитие
в живота ни и може би единствено...
Прекрасно съчетание на толкова
несъвместими елементи – 
кончета, актинии съзвездия и гларси...
На пясъците - пеещата струя
на бившите скали... 
Но невъзможно е
да продължа по ръста ти със думите.
Ще спра, за да живея аз -
сълза съм аз
от скулите ти - тръгнала към устните.

митко нОВкОВ

В прозата на бургаския писател 
Георги Ингилизов морето присъст-
ва не като плаж, а като стихия, не 
като бряг, а като плаване.

Българите – взрени в политиче-
ски битки, в икономически кризи, 
в международно положение, все 
повече губим памет. Памет за ва-
жните неща – онези, които правят 
едно общество проспериращо и 
могъщо. Ние сме слаби и си ми-
слим, че това е заради политика, 
икономика, велики сили. Не, не 
е: слаби сме, защото не може да 
разберем кое е онова най-същест-
веното, което прави съществува-
нето екзистенция, а не елемен-
тарно вегетиране. И поради това 
тъкмо на тях обръщаме най-малко 
внимание – на културата, на при-
родата, на знанието…

Литература е призвана да връ-
ща тази памет, да я държи будна. 
За съжаление обаче – увлечена и 
тя по мейнстрийма на лайфстай-
ла, все повече допуска в себе си 
извънлитературни почерци, ка-
муфлиращи се като литература. 
Различни „изповеди“, „чиклити“, 
„данбраунки“ и тем подобни ер-
заци наводняват и българския по-
черк, превръщайки го не в стил и 
мисъл, а в шум и глупост. Врявата 
нахлува в литературното поле и 
от място на цъфтеж го прави мяс-
то на тиня.

Пиша всичко това, за да кажа 
няколко думи за писателя от 
Бургас Георги Ингилизов, който – 
въпреки непрестанните опити съ-
щинското в литературата да бъде 
изместено, полага усилия това да 
не се случи. И не идва реч един-
ствено за темата му – морето. 
Морето, на което ние, българите, 

все повече обръщаме гръб и гле-
даме на него единствено като из-
вор на евтина печалба. И в името 
на тази евтина печалба го застро-
яваме, замърсяваме, опропастя-
ваме. Точно такова обаче море-
то не е в творчеството на Георги 
Ингилизов, автор на три сборни-
ка с разкази и новели, съставител 
на антологията „Българска мари-
нистика“ и на литературната ан-
кета с ямболския писател Христо 
Карастоянов „Животът – Част I“. 
В момента заедно с живеещия 
в Бургас режисьор и оператор 
Христо Димитров-Хиндо снимат 
филм за „Ченгене скеле“ – нас-
коро наводненото рибарско сели-
ще край Бургас, за да разкажат 
за тежката, но и щастлива съдба 
на хората, свързали живота си с 
морето безрезервно и завинаги. 
„Ченгене скеле“, но и морето – във 
всичко, в което вгражда енергия 
и талант Георги Ингилизов, мо-
рето е главното действащо лице, 
присъства неотменимо и незао-
биколимо.

Героите на Георги Ингилизов 
са и обикновени, и необикнове-
ни хора. Обикновени, защото и 
тях ги хващат житейските неуре-
дици и капани, както хващат все-
киго от нас. Необикновени, защо-
то те не се оставят на тази хват-
ка, не се примиряват с нея, а се 
борят за свободата си, за дос-
тойнството си, за човешкия си 
смисъл. Не винаги успяват, по-
някога обстоятелствата излизат 
по-силни, но това не извиква у 
нас усещането за провал и за-
губа, напротив – кара ни да сме 
горди, че все пак има и хора, за 
които материалното не е един-
ственото, че се съпротивляват 
на непрестанните подхлъзвания 

към малоценното и ефимерното 
в живота. Неговите герои са на 
моменти беззащитни както мо-
рето пред необуздаността на чо-
вешката алчност, но винаги съу-
мяват да се изправят, да се въз-
становят, да се опълчат на низ-
ките инстинкти и долните страс-
ти. Да се покажат – не, не чисти, 
няма на света хора, които могат 
да заявят за себе си, че са докрай 
чисти, но поне да не се омърся-
ват допълнително, да не потъват 
в блатото на низостта.

За съжаление, Георги Ингилизов 
остана един от малкото автори, 
чиято тема е морето не като плаж, 
а като стихия, не като бряг, а като 
плаване. Странно е, между друго-
то, това българско безразличие 
към морето, обсебеността ни от 
земното, от почвата. Дали е за-
ради силно селското в нас, кое-
то ни кара все да се завръщаме 
към пръстта, към корените – мно-
го са българските творци напри-
мер, които избраха да живеят на 
село, за да избягат от градската 
гмеж и суета. Вярно, градът все 
повече става литературна тема, 
избутвайки селото като място, в 
което се случва българската ли-
тература, но морето така и си ос-
тана неразработена докрай тема. 
Точно поради това творчеството 
на Георги Ингилизов е важно за 
българското литературно случва-
не – то ни дава един друг поглед, 
една друга гледна точка, през ко-
ято може да видим българското 
не само в изконните му простран-
ства, но и в непознатите за него. 
И така до проверим якостта и из-
дръжливостта му.

 
Рецензията е публикувана в  

сп. „Факел“ 2014 година 

Морето - загърбената тема  
в днешната ни литература

Огромен интерес към литературния конкурс, 
чиито победители ще станат ясни в Ахтопол

Една от последните картини на художника маринист Ангелина Недин



както от млади автори, така и от ут-
върдени имена. Най-малките учас-
тници тази година са на девет годи-
ни, а най-възрастният участник - на 
86 години. 

За нас е важно качеството на твор-
бите и имената, които участват“, зая-
ви още Катя Съева.

През годините Сдружение „Лумен“, 
което стои зад конкурса, успява да го 
популяризира, има дори запитвания 
за участие и от чужбина.

Още приживе Георги Ингилизов 
заедно със сдружението слагат на-
чалото на Националния литературен 
конкурс.

Морето в творбите му не е само 
фон, то е вселена, пресечна точка. 
Морето не е само плаж, то е препи-
тание, съзерцание, суровост, отрица-
ние, любов, философия.

„Благородната среда създава до-
брите автори“. Така казваше Георги 
Ингилизов, който ни завеща морските 
преживявания и бушуващите текстове 
от своето творчество, наситено с ярки 
и вълнуващи събития, образи и сюже-
ти. Бургаският журналист, писател и 
сценарист още приживе беше удосто-
ен Националната награда за маринис-
тика "Върбан Стаматов" за цялостния 
си принос в маринистиката.

„За да си морски човек не означа-
ва, че трябва само да живееш  край 
морето, защото много хора само би-
туват и живеят с гръб към него, неза-
висимо че се водят морски хора“, каз-
ва Катя Съева.

Една от неговите идеи, която успя 
да осъществи, е Антология на българ-
ската маринистика, в която се събра-
ха творби на писатели маринисти.

* * *
Писателят маринист е два пъти пи-

сател. Не може всеки да пише за мо-
рето, трябва не само да живееш край 
морето, а да си работил в него, да го 
познаваш, да познаваш бита на хо-
рата, които са свързали живота си 
с него, да познаваш бита на семей-
ствата им. Това е белег за цял живот. 
Морето не е фон, а съдба, съприкосно-
вение. Не е нужно да живееш край мо-
рето, за да го обичаш и разбираш.

* * * 
Маринистика се пише трудно, за-

щото лесно лъсва фалшът. 

* * *
Аз си обичам Бургас, тук са прия-

тели, колеги, съученици, казваше при-
живе той.

Чф 1328-31 ОкТОмВРи 2022

Култура

награда на името 
Георги Ингилизов

Христо кАРАСТОЯнОВ

Дълго време маршрутът 
ми, стъпнех ли на гарата в 
Бургас, беше един и същ: 
от гарата право в редакци-
ята на „Черноморски фар” 
при Георги Ингилизов. 
(Като главен редактор на 
този най-стар в Бургас 
вестник беше ми пред-
ложил авторска колонка 
„Снесени от вихъра”, та 
имах идеален повод поне 
веднъж през месеца да 
отскачам дотам). И от га-
рата в редакцията, а от-
там вече – в тогавашния 
Клуб на дейците на кул-
турата, където можехме 
с часове да си говорим 
за вестници и вестника-
ри, книги, писатели и пи-
сателски крамоли. 

Странно (пък всъщност 
какво му е странното), с 
Георги се запознахме чис-
то литературно. Обичам 
я тази история! Някъде 
през 1990 се хванал на 
бас, че можел да напише 
разказ като Карастоянов. 
И наистина съчинил ис-
тория, в която „някой си 
човек, не помня точно 
как се казвал, един ден, 
май че миналата година, 
казал на друг, че, видиш 
ли, той е голяма работа, 
но не му обяснил защо...” 
Шега! Но явно не е било 
съвсем шега, щом Георги 
след това включи разка-
за („Хороскоп” му беше 
заглавието) в дебютния 
си сборник „Добър ден, 
тъга!” и така започна дъл-
гото ни другаруване...

Не знам дали метафо-
рата за морето, което е в 

кръвта на някого, е доста-
тъчно вярна, но че море-
то беше постоянно в ми-
слите на Георги, си е чис-
та истина. Има го не само 
в публицистиката му – има 
го в разказите и новели-
те му, имаше го винаги в 
разговорите ни, та затуй 
го казвам толкова убеде-
но. С тази мисъл за море-
то продължи старата меч-
та на Върбан Стаматов да 
се събере българската ли-
тературна маринистика в 
една представителна ан-
тология. Привлече за ка-
узата и Никола Радев; и 
„Българската маринисти-
ка” – сборникът, за кой-
то ме покани да му стана 
редактор – действително 
видя бял свят. Впрочем, 
маринистиката в лите-
ратурата беше другата 
му кауза: държеше да се 
знае, че има такова нещо 
и в България!

Станеше ли обаче дума 
за „Океански риболов“ – а 
то с него твърде често ста-
ваше дума за „Океански 
риболов“ – Георги се пре-
връщаше в стомана от 
гняв. Ставаше боец, ка-
къвто всъщност си и беше. 
Почваше да говори равно, 
но зад тази външна рав-
ност святкаха мълнии и 
звънтяха мечове. Можеше 
дълго и прединфарктно да 
ми описва начина, по кой-
то е разграбена тая него-
ва моряшка младост, да 
ми изброява име по име 
комунистическите начал-
ници на това комай най-
мощно българско пред-
приятие от времето на 
народната република и 

как те сега се возели на 
собствени яхти под чужди 
флагове. Тогава само не-
прежалимата Дани – този 
вероятно най-топъл и мек 
човек, когото съм позна-
вал някога – можеше да го 
усмири. Вгради този свой 
гняв и тази мъка в някои 
от разказите си и написа 
четири сценария за краха 
на „Океански риболов“. 
Единият беше със загла-
вие „Помполитите – преди 
и след”. И който не знае 
каква зловеща институ-
ция са били „помполити-
те”, сиреч „помощник ка-
питаните по политическа-
та част”, а още пт-сиреч 
– ченгетата на корабите 
– той просто няма как да 
разбере големината на 
риска, който Георги пое. 
Неговият добър и мъдър 
приятел Георги Дюлгеров 
засне филми по тези сце-
нарии, а после направи 
филм и по сценария на 
Георги „Знаеш ли, бедни 
ми рибарю” за проблеми-
те на Ченгене скеле...

По едно време се ска-
рахме люто – един Господ 
знае за какво е било, но 
ще да е било сериозна 
работа, щом дори и Дани 
беше безсилна да опра-
ви нещата. Когато оба-
че през 2009 година в 
Бургас върнаха към жи-
вот някогашния алманах 
„Море” – вече като изис-
кано литературно списа-
ние – Георги ми се обади 
с нетърпяща възражение 
покана за участие с раз-
кази. И все едно, че нищо 
не е било. За каквото и да 
е било онова скарване, 

то вече нямаше значение 
и Георги явно е искал да 
присъствам.

Просто защото беше 
удивително искрен и до-
бросърдечен приятел. 
Железен приятел беше. 
Направи литературна ан-
кета с мен, озаглави я 
„Животът – част първа” 
и беше готов на всичко, 
за да я издаде. И я изда-
де, разбира се, той не се 
отказваше лесно, с как-
вото и да се захванеше 
– докарваше го до добър 
край. 

Че беше влюбен в мо-
рето, е ясно, но той беше 
и твърде земен мъж, та 
затова истински голяма-
та му любов беше семей-
ството му. Дани – изтън-
чената и влюбена в кино-
то Йорданка Ингилизова, 
нежният мотор на „София 
филм фест на брега” в 
Бургас – и двете му дъще-
ри: уравновесената, до-
бронамерена и насмеш-
лива като майка си Аля 
и онова весело природ-
но бедствие Кристина 
(която упорито наричам 
Христина заради удо-
волствието да й викам 
адашче)...

...Не отидох на погребе-
нието му. И не съжалявам, 
че не отидох. Така нико-
га няма да мога да си го 
представя утихнал, обси-
пан с цветя и вече поел 
нагоре към Дани.

Ще си го спомням един-
ствено жив.

П р е п е ч а т а н о  о т 
вестник „Култура“ - 
9.03.2018 година

Десетилетия от живота си Георги Ингилизов посве-
ти на емблематичния вестник "Черноморски фар" и 
литературното списание "Море", където работи като 
редактор от 2009 до 2018 г., в екип с Росен Друмев и 
Иван Сухиванов. Почетен гражданин е на Бургас.

Георги Ингилизов е роден на 31 октомври 1955 
г. в Бургас. Средното си образование завършва 
в Техникума по морски и океански риболов "Ген. 
Владимир Заимов" - Бургас, специалност "Корабен 
механик", а висшето - във великотърновския уни-
верситет "Св. св. Кирил и Методий", специалност 
„Българска филология“.

Работил е една година като моторист на океански 
траулери, а две години - като библиотекар в ДКМС. 
От 1982 година е литературен сътрудник, редактор, 
завеждащ отдел и отговорен секретар, а от 1992 до 
2011 година - главен редактор на областния всеки-
дневник "Черноморски фар" - Бургас. От 1990 до 1994 
година е едновременно и главен редактор на хумо-
ристично списание за деца "Веселушко". 

Разкази и новели на Георги Ингилизов са отпе-
чатвани във всички значими литературни издания 
в страната и са излъчвани от БНР, Радио „Варна“, 
Радио „Стара Загора“, Радио „Шумен“. Георги 
Ингилизов е превеждан на руски, полски, френски 
и турски език.

Издал е книгите: "Добър ден, тъга!" - разкази и 
новели, "Уиски с цвят на нощ" - разкази и нове-
ли, "Лунни морета" - разкази и новели, "Антология 
Българска маринистика" - редактори и съставители 
Върбан Стаматов, Никола Радев, Георги Ингилизов, 
"Животът - част първа" - литературна анкета с Христо 
Карастоянов, Последната книга на Георги Ингилизов 
"Морето е тяхното мастило. Моите срещи с писате-
ли маринисти" излезе 2016 г.

Сценарист на четири документални филма за кра-
ха на "Океански риболов" - "Сол в задника - трън в 
петата", "Три неща", "Помполитите - преди и след", 
"Лозето", режисьор Георги Дюлгеров, 2007 г.

Сценарист на документалния филм за рибарско 
селище „Ченгене скеле“ край Бургас - "Знаеш ли, 
бедни ми рибарю", худ. ръководител проф. Георги 
Дюлгеров, оператор Христо Димитров - Хиндо.

За своите разкази, новели и документални фил-
ми Георги Ингилизов е получил множество награ-
ди в национални конкурси и няколко награди от 
Община Бургас.

Ще си го спомням единствено жив

Георги Ингилизов



Георги РУСИНОВ

XIV кръг на Югоизточна 
Трета лига бе арена на 
яростно морско дерби. 

Отборите на „Черномо-
рец“ и „Несебър“ влязо-
ха в пряк двубой за пър-
вото място във времен-
ното класиране. След ка-

то бургазлии изкараха 13 
кръга без загуба, тя най-
накрая се случи. „Делфи-
ните“ победиха с 1:0 „Аку-
лите“ на стадиона в Дол-
но Езерово. Очаквания-
та на бургаските фенове 
бяха за победа, но „Не-
себър“ показа добра иг-
ра, надделявайки над 
опонента си.

Единственият гол в ма-
ча дойде в 22-рата мину-

та. Тогава Тодор Петров 
засече с глава центрира-
не от ъглов удар. „Черно-
морец“ не успя да се въз-
ползва и от факта, че гос-
тите останаха с играч по-
малко още в 43-ата мину-
та, когато Михаил Геор-
гиев получи втори жълт 
картон и се насочи за ра-
нен душ към съблекални-
те. 

„Акулите“ имаха своите 

шансове през втората 
част, когато успяха да на-
тиснат играчите на „Несе-
бър“. Създадоха се някол-
ко голови положения, ко-
ито обаче останаха нере-
ализирани. Бургазлии 
имаха най-голям шанс за 
изравняване в края на 
мача. Павлин Чиликов 
пропусна да прати топка-
та в опразнената врата на 
несебърци.

След тази загуба „Чер-
номорец“ остава на тре-
тото място в класирането 
на Трета лига – Югоизток, 
но разликата в точките 
между втория и първия в 
таблицата, съответно „Ги-
гант“ (Съединение) и „Не-
себър“ се увеличи. „Дел-
фините“ се откъснаха 
пред „Акулите“ с 5 точки, 
а „Гигант“ - с 4. Първият 
отбор е с 34 точки, втори-
ят - с 33.

На 2 точки от „Черномо-
рец“ са отборите на „Асе-
новец“ и „Загорец“ с по 
27 точки, който е с 29, съ-
ответно на 4 и 5 място в 
класирането. Шестият, 
„Розова долина“ (Казан-
лък), е с 26 точки. После-
ден в Трета лига – Югоиз-
ток остава „Верея“, кой-
то все още не е записал 
победа. Другият отбор от 
Бургаска област - „Карно-
бат“, е предпоследен с 9 
точки, на 3 от спасителна-
та зона над чертата, къ-
дето се намира дублира-
щият отбор на „Локомо-
тив“ (Пловдив).

Бургазлии продължават 
да са отборът с най-мно-
го вкарани голове – 35, и 
най-малко допуснати – 4. 
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Благотворителен детски футболен 
турнир ще се проведе на 30 октомври, 
неделя, в спортен комплекс „Звездич-
ка Арена“. Ще участват деца, родени 
през 2013 година от 4 бургаски клуба 
– „Черноморец 1919“, „Нефтохимик“, 
„Бургас Спорт“ и „Звездичка“.

Събраните средства ще отидат за 
лечението на двегодишния Виктор, 
който е с диагноза прогресивна мус-
кулна дистрофия - тип Дюшен. Дете-
то се нуждае от 6 вливки на стволови 
клетки. Необходимата сума от 54 000 
евро не е по силите на семейството.

Благотворителният турнир е орга-
низиран от отдел „Спорт“ на Община 
Бургас, а инициативата е на служите-
ля от УКОРС Даниел Стоянов и него-
вата съпруга.

Отборите ще играят 2 полувремена 

по 15 минути. При равенство в редов-
ното време, ще се изпълняват по 3 
дузпи. Първата среща ще противопос-
тави тимовете на „Звездичка“ и „Чер-
номорец“. Началото е в 9:00 часа. 
„Нефтохимик“ срещу „Бургас Спорт“ 
е вторият двубой от 9:45 часа. Загу-
билите ще играят за трето-четвърто 
място с начало 10:30 часа.

Победителите от двата полуфинала 
ще се срещнат на финал, който ще за-
почне в 11:15 часа. Всички деца, взе-
ли участие в турнира, ще получат гра-
моти.

Заповядайте на „Звездичка Арена“ 
в неделя от 9:00 часа, за да просле-
дим четирите срещи на бургаските де-
ца и да подкрепим Виктор, който със 
своите родители също ще бъде на три-
буните.

Благотворителен турнир помага 
за лечението на малкия Виктор

Чф

„Делфините“ удариха 
„Акулите“ в яростно 
морско дерби

ФУтБОЛ

„Черноморски фар“

Мъжкият тим на „Берое 2016“ (Ста-
ра Загора) записа първа победа в 
efbet Супер Волей, предаде 
bgvolleyball.com. Воденият от Миро-
слав Живков отбор надделя над 
„Нефтохимик 2010“ (Бургас) с 3:2 
(25:23, 16:25, 25:22, 20:25, 15:9) в по-
следен мач от втори кръг, изигран в 
зала "Иван Вазов" в Града под липи-
те. 

Следващият двубой за „Берое“ е 
на 29 октомври (събота), срещу „Ма-
рек Юнион-Ивкони“ (Дупница), в юго-
западния град. Вицешампионите пък 
срещат „Монтана“ ден по-рано. 

Двата отбора имаха своите въз-
можности и шансове, като демон-
стрираха аргументите си в отделни-
те моменти. В тайбрека обаче дома-
кините бяха безапелационни. Начал-
ният удар бе ключов за успеха на „Бе-
рое“, а с това и за организиране на 
атака и контраатака.

До средата на първата част гости-
те от Бургас имаха превес, след ко-
ето играта продължи точка за точка. 
Положението се запази до самия 
край, атака на Спас Байрев и греш-
ка на Аксел Трухчев сложиха край 
на гейма.

Вторият гейм бе изцяло под дик-
товката на „Нефтохимик“, който до-
минираше напълно. В ключовите мо-
менти (21:12) старозагорци намали-
ха изоставането си, но не можаха да 
направят обрат и „Нефтохимик“ из-
равни. 

В третата част домакините пове-
доха с 8:4, след което момчетата на 
Иван Станев изравниха. Впослед-
ствие, след средата на гейма берой-
ци отново си върнаха водачеството 
и до края диктуваха положението, въ-
преки смените, направени от щаба 
на вицешампионите. Така "зелено-бе-
лите" отново излязоха напред в ма-
ча.

Решителният четвърти гейм проте-
че под доминацията на бургазлии, ко-
ито поведоха с 3:0 и 7:1. Постепенно 

старозагорци успяха да съкратят раз-
ликата (от 13:7 на 13:10), но гостите 
останаха стабилни. Имаше някои 
сходни ситуации, но „Нефтохимик“ 
удържа темпото и вкара мача в тай-
брек. 

Там се размениха ролите – „Берое“ 
отново пое инициативата, като дик-
туваше изцяло положението. Дома-
кините записаха първата си победа 
след 15:9 и крайното 3:2 гейма.

Най-резултатен бе Спас Байрев с 
25 точки (3 аса), като бе отличен и 
за MVP. С 21 точки завърши Стефан 
Иванов (1 ас). За съперника Матей 
Михайлович завърши с 20 точки (2 
аса, 1 блокада), със 17 точки се от-
чете Калоян Балабанов (3 аса, 2 бло-
кади). 

Волейболистите на „Монтана“ за-
писаха втора победа в efbet Супер 
Волей, след като надделяха трудно 
над „Дея спорт“ с 3:2 (22:25, 25:22, 
12:25, 26:24, 15:13) в мач от втори кръг, 
изигран в зала "Младост". 

Тимът от Северозапада спечели 
след втори тайбрек, след мача с „Лев-
ски“ в първи кръг. 

Следващият двубой на „Дея“ е сре-
щу „Хебър“ (Пазарджик) в Бургас, на 
30 октомври (неделя). „Монтана“ из-

лиза срещу „Нефтохимик 2010“ (Бур-
гас) на 28 октомври (петък). 

Срещата предложи много интригу-
ващи и емоционални моменти, обрати, 
като продължи повече от два часа.

Двата отбора имаха своите въз-
можности и аргументи в отделните 
части. В тайбрека монтанчани доми-

нираха с добра преднина, но бяха 
настигнати от съперника. Силите му 
обаче не достигнаха да надделее над 
тима от Северозапада, който победи 
след ас на Димитър Калчев.  

Домакините поведоха с 6:2, като 
поддържаха темпото до 11:9. След то-
ва играта тръгна точка за точка, но 
бургазлии лека-полека се откъснаха 
след два аса на Валентин Братоев. 
„Дея“ доминираше през цялото вре-
ме, като в ключовите моменти (23:18) 
съперникът се доближи само на две 
точки (21:23), но не успя да направи 
нищо повече. Сервисът бе основни-
ят елемент за успеха на момчетата 
на Венцислав Симеонов.  

Във втората част гостите тръгнаха 
силно - 5:2, но не успяха да удържат 
темпото. Двата отбора продължиха 
равностойно, но бургаският тим на-
бра инерция към средата на гейма 
(11:9). Доминацията се запази до 
17:15, след което играта продължи 
точка за точка. След 20:20 обаче 
„Монтана“ направи обрат с две по-
редни блокади на Мирослав Гради-
наров. Тимът от Северозапада из-

равни резултата в мача, след като 
спечели частта с 25:22. 

Третият гейм премина под диктов-
ката на волейболистите на „Дея“, ко-
ито доминираха напълно и не допус-
наха особена съпротива. 

Решителната четвърта част тръгна 
с преднина за домакините от „Мон-
тана“ (3:1 и 5:2), но постепенно бур-
газлии изравниха (7:7). Воденият от 
Даниел Пеев тим направи разлика 
отново при 12:9, но противникът за-
пази интригата. След 14:14 състеза-
телите на Венцислав Симеонов се от-
прищиха и застанаха пред монтанча-
ни. Темпото на „Дея“ бе стабилно, но 
в ключовите моменти волейболисти-
те от Северозапада успяха да израв-
нят и да поведат (23:21). „Дея“ не се 
отказа, реализирайки равенство 
(23:23). Домакините стигнаха до гейм-
бол (24:23), но не успяха да отразят 
следващия. Блокада на Теодор Тодо-
ров и ас на Димитър Калчев донесо-
ха победата в гейма (26:24), и мачът 
влезе в тайбрек.  

Там „Монтана“ направи силно на-
чало, като доминираше през по-го-
лямата част от времето (9:4), но гос-
тите стопиха преднината. Ключови 
бяха началният удар на Георги и Ва-
лентин Братоеви, които реализира-
ха по един ас. Бургазлии задейства-
ха и атаката си, играта продължи точ-
ка за точка. Отборите си разменяха 
волейболни аргументи, но „Монтана“ 
спечели срещата след ас на Дими-
тър Калчев.  

Най-резултатни бяха Теодор Тодо-
ров и Мирослав Градинаров, които 
записаха по 18 точки (8 блокади!) (1 
ас, 5 блокади). С 16 точки завърши 
Димитър Калчев (2 аса). Любослав 
Симеонов бе отличен за MVP на сре-
щата. За съперника Николай Учиков 
бе над всички с 26 точки (3 блокади), 
с 16 точки приключи Стефано Патри-
арка (3 блокади). 15 реализира То-
дор Вълчев (2 аса), 12 точки добави 
Валентин Братоев (5 аса, 2 блокади). 
11 точки записа Георги Братоев (2 
аса, 6 блокади!). 

Това е първо поражение 
за „Черноморец“

„Нефтохимик“ и „Дея спорт“ със загуби в първенствотоВОЛЕЙБОЛ
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06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм /5 
еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93
21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./
06:20 - "Здравей, България" 

09:30 - "На кафе" - предаване
12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 
"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 
23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2

00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/
06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера

06:59 - Делници - с Николай Колев
10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева

12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини
13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-

ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - истори-
ческа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Тара 
Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, Том 
Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - екшън 
с уч. на Пат Морита, Хилари Суонк, Май-
къл Айрънсайд, Констанс Тоуърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/
06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 

07:00 - Куриози
07:25 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, втори ден
09:25 - Снукър: Шампионат на Китай, 
трети ден, директно
14:25 - Топ 5
14:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, жени
15:00 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мъ-
же, директно
18:05 - Топ 5
18:10 - Куриози
18:30 - Конен спорт: Световно пър-
венство за младежи в Белгия
19:30 - Мотоциклетизъм: 24 часа на 
Бол д'Ор, обзор
20:00 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, трети ден
21:00 - Новини
21:05 - Волейбол: Европейско пър-
венство за мъже, четвъртфина-
ли, обзор

- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 
уч. на Майкъл Дудикоф, Стив Джеймс, Ла-
ри Поиндекстър, Гари Конуей и др. /п/
19:00 - "Игри на волята: България" - ри-
алити /п/
20:00 - "Военни престъпления: Лос Ан-
джелис" - с. 4
21:00 - "Хавай 5-0" - с. 6
22:00 - "Герой" - екшън с уч. на Джет Ли, 
Тони Лунг Чу-Уай, Маги Чунг Ман-Юк, Жан 
Зъи, Чен Дао Минг, Дони Йен и др.
00:00 - "Военни престъпления: Лос Андже-
лис" - с. 4 /п/
01:00 - Еротичен телепазар
03:00 - "Национална лотария" /п/
05:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мла-
дежи до 23 години

СПРАВОЧНИК

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%

Âðå ìå òî Â Áóð ãàñ

ОБЯВА
Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на 

основание Заповед № 892 от 21.10.2022 г.,  Кме-
та на община Средец обявява търг с тайно надда-
ване за отдаване под наем на част от имот –пуб-
лична общинска собственост, за срок от 5 годи-
ни, а именно:

Общинско помещение с площ от 12 кв.м. (два-
надесет квадратни метра), разположено в северо-
западната част на първи етаж от масивна двуетаж-
на сграда – кметство със обща з.п. на сградата 
160 кв.м., изградена в УПИ XI, кв.20 по плана на 
село Зорница,  при начална тръжна цена за месе-
чен наем за ползваните 12 кв.м. обща площ в раз-
мер на 21,60 лв /без вкл.ДДС/ и депозит за учас-
тие в размер на 2,16 лв.

Търгът ще се проведе на 18.11.2022 г. от 10:00 

ч. в зала № 202 в сградата на община Средец.
Цената на тръжната документация е в размер на 

24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 16.11.2022 
г.

Документи за участие в търга се подават в де-
ловодството на община Средец до 16:00 ч. на 
16.11.2022 г.

Определеният депозит за участие се внася в ка-
сата на Общината или по банкова сметка на об-
щина Средец BG53BPBI79373347649603 BIC: 
BPBIBGSF – БПБ Средец до 16:00 ч. на 16.11.2022 
г.     

При неявяване на поне двама кандидати за учас-
тие, повторен търг ще се проведе на 25.11.2022 
г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., 
информационното табло на Общината и тел: 
05551/ 7730

1. Минимални изисквания за заемане на длъж-
ността:

- завършено висше икономическо образование- 
ОКС „Бакалавър”/направление“Счетоводство и 
контрол“/ „Финанси“/ „Икономика“/

- професионален опит: три години по специал-
ността, в бюджетната сфера е предимство.

2. Специфични изисквания за заемане на длъж-
ността:

- познаване на Закона за счетоводството; 
- работа с фискално устройство/ парични сред-

ства.
3. Допълнителни изисквания за заемане на длъж-

ността:
- владеене на WORD и  EXCEL;
- работа с ПП Конто и ПП Омекс е предим-

ство.
4. Начин за провеждане на конкурса- по доку-

менти и събеседване.
5. Необходими документи за участие в конкур-

са:
- заявление за участие в конкурса;
- автобиография;
- копие от документи, удостоверяващи завър-

шено образование;
- копие от трудовата книжка, удостоверяващи 

професионалния опит.
6. Място за подаване на документите- деловод-

ството на Университет „Проф. д-р Асен Златаров”, 
гр. Бургас 8010, бул. „Проф. Якимов”  №1.

7. Краен срок за подаване на документите за 
участие в конкурса- един месец, считано от дата-
та на публикуване на обявата.

За информация: (056)715725, 716420 
Заповед № РД-351/25.10.2022г.

ПОКАНА
за обществено обсъждане на необходимостта 

от поемане на дългосрочен общински дълг

Публикувано на: петък, 28.10.2022 г.
Валидно до: понеделник, 07. 11. 2022 г.

Община Поморие на основание чл.15 от Зако-
на за общинския дълг и чл.41 от Наредба №12 за 
условията и реда за съставяне на тригодишната 
бюджетна прогноза за местните дейности и за съ-
ставяне, обсъждане, приемане, изпълнение и от-
читане на бюджета на община Поморие, уведомя-
ва всички граждани, общински съветници, кмето-
ве на кметства и кметски наместници, обществе-
ни организации, медии, граждански сдружения и 
всички заинтересовани лица, че организира об-
ществено обсъждане на предложение за поемане 
на дългосрочен общински дълг за рефинансиране 
на съществуващ с цел постигане на лихвени пла-

щания под 2.2% и ежемесечно погасяване на дъл-
жимата лихва.

Предвид гореизложеното община Поморие въз-
намерява да поеме дългосрочен общински дълг 
при следните общи параметри:

1. Общ размер:  14 896 000 /Четиринадесет ми-
лиона осемстотин деветдесет и шест хиляди ле-
ва./, представляващи непогасен остатък към 
31.12.2022 г. по съществуваща облигационна еми-
сия с усвоен ISIN BG2100027171 на Община По-
морие

2. Вид на дълга: дългосрочен, целеви, инвести-
ционен банков кредит, поет с договор за общин-
ски заем.

3. Цели: за рефинансиране на съществуващ об-
щински дълг - съществуваща облигационна еми-
сия с усвоен ISIN BG2100027171 на Община По-
морие, с цел постигане на по-изгодни финансови 
условия при погасяване на остатъка от общинския 
дълг и ежемесечно погасяване на дължимата лих-
ва.

 4. Обезпечение: 
Учредяване на особен залог по реда на Закона 

за особените залози върху настоящи и бъдещи па-
рични вземания, представляващи настоящи и бъ-
дещи собствени приходи на Общината, съгласно 
чл. 45, ал. 1, т. 1, букви от „а“ до „ж“ от Закона 
за публичните финанси и общата изравнителна 

субсидия за местни дейности на Община Поморие, 
съгласно чл. 52, ал. 1, т. 1, б. „б“ от ЗПФ, както и 
залог на вземанията по банковата сметка, по ко-
ято постъпват гореописаните вземания.

 Общественото обсъждане ще се проведе на 
08.11.2022 г. от 16 часа в Заседателната зала /№2/ 
на Община Поморие.

Допълнителна информация по гореизложеното 
е на разположение на заинтересованите лица в 
сградата на община Поморие от 08.00 до 17.00 
часа.

Съгласно изискванията на Закона за общинския 
дълг и Наредба №12 – чл.41, ал.2, настоящата по-
кана да се публикува във местен или регионален 
вестник и да се постави на информационното таб-
ло в Община Поморие, както и на интернет стра-
ницата на община Поморие.

Иван Алексиев
Кмет на община Поморие

ОБЯВЛЕНИЕ ЗА КОНКУРС
Университет „ Проф. д-р Асен Златаров” гр. Бургас

8010 гр. Бургас, бул. „Проф. Якимов” № 1
обявява конкурс за длъжността „ счетоводител/оперативен”

ОБЩИНА БУРГАС

З А П О В Е Д
№ 3736/27.10.2022 г.

На основание чл.14, ал.1, ал.2 от Закона за 
общинската собственост, чл. 18, ал.1 и чл. 61 
от Наредбата за реда за придобиване, упра-
вление и разпореждане с общински имоти и 
вещи, приета от Общински съвет – Бургас и в 
изпълнение на Решение на Общински съвет – 
Бургас, прието по т.33 от дневния ред на про-
веденото на 28.06.2022 г. заседание (Прото-
кол № 39),

ОТКРИВАМ :

Процедура за провеждане на публичен търг 
с тайно наддаване за отдаване под наем, за 
срок от 5 /пет/ години, на следните нежилищ-
ни обекти - частна общинска собственост, 
представляващи:

1. Каса № 3, с площ 2 (два) кв. м, разполо-
жена на първи етаж в сградата на „Автогара 
Юг“, актувана с Акт № 8331/15.03.2016 г. за 
частна общинска собственост, при граници на 
обекта: север – търговска зала; изток – каса 
№ 2; юг – външен зид; запад – каса № 4, пред-
назначен за търговска дейност – каса за би-
лети, с начална тръжна месечна наемна цена 
в размер на 84,00 (осемдесет и четири) ле-
ва, без ДДС и стъпка за наддаване в размер 
на 8,40 лева (осем лв. и четиридесет ст.)

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 252,00 (двес-
та петдесет и два) лева. 

 2. Каса № 4, с площ 2 (два) кв. м, разпо-
ложена на първи етаж в сградата на „Автога-
ра Юг“, актувана с Акт № 8331/15.03.2016 г. 
за частна общинска собственост, при граници 
на обекта: север – търговска зала; изток – ка-
са № 3; юг – външен зид; запад – каса № 5, 
предназначен за търговска дейност – каса за 
билети, с начална тръжна месечна наемна це-
на в размер на 84,00 (осемдесет и четири) 
лева, без ДДС и стъпка за наддаване в раз-
мер на 8,40 лева (осем лв. и четиридесет 
ст.)

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 252,00 (двес-

та петдесет и два) лева. 
3. Каса № 5, с площ 2 (два) кв. м, разполо-

жена на първи етаж в сградата на „Автогара 
Юг“, актувана с Акт № 8331/15.03.2016 г. за 
частна общинска собственост, при граници на 
обекта: север – търговска зала; изток – каса 
№ 4; юг – външен зид; запад – каса № 6, пред-
назначен за търговска дейност – каса за би-
лети, с начална тръжна месечна наемна цена 
в размер на 84,00 (осемдесет и четири) ле-
ва, без ДДС и стъпка за наддаване в размер 
на 8,40 лева (осем лв. и четиридесет ст.)

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 252,00 (двес-
та петдесет и два) лева. 

4. Каса № 7, с площ 2 (два) кв. м, разполо-
жена на първи етаж в сградата на „Автогара 
Юг“, актувана с Акт № 8331/15.03.2016 г. за 
частна общинска собственост, при граници на 
обекта: север – каса № 8; изток – търговска 
зала; юг – каса № 6; запад – коридор, пред-
назначен за търговска дейност – каса за би-
лети, с начална тръжна месечна наемна цена 
в размер на 84,00 (осемдесет и четири) ле-
ва, без ДДС и стъпка за наддаване в размер 
на 8,40 лева (осем лв. и четиридесет ст.)

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 252,00 (двес-
та петдесет и два) лева. 

5. Каса № 8, с площ 2 (два) кв. м, разполо-
жена на първи етаж в сградата на „Автогара 
Юг“, актувана с Акт № 8331/15.03.2016 г. за 
частна общинска собственост, при граници на 
обекта: север – каса № 9; изток – търговска 
зала; юг – каса № 7; запад – коридор, пред-
назначен за търговска дейност – каса за би-
лети, с начална тръжна месечна наемна цена 
в размер на 84,00 (осемдесет и четири) ле-
ва, без ДДС и стъпка за наддаване в размер 
на 8,40 лева (осем лв. и четиридесет ст.)

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 252,00 (двес-
та петдесет и два) лева. 

6. Каса № 9, с площ 2 (два) кв. м, разполо-
жена на първи етаж в сградата на „Автогара 
Юг“, актувана с Акт № 8331/15.03.2016 г. за 
частна общинска собственост, при граници на 
обекта: север – търговска зала; изток – тър-
говска зала; юг – каса № 8; запад – коридор, 
предназначен за търговска дейност – каса за 
билети, с начална тръжна месечна наемна це-
на в размер на 84,00 (осемдесет и четири) 
лева, без ДДС и стъпка за наддаване в раз-
мер на 8,40 лева (осем лв. и четиридесет 
ст.)

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 252,00 (двес-
та петдесет и два) лева. 

7. Каса № 10, с площ 2,50 (две цяло и пет) 
кв. м, разположена на първи етаж в сградата 
на „Автогара Юг“, актувана с Акт № 

8331/15.03.2016 г. за частна общинска соб-
ственост, при граници на обекта: север – ча-
калня; изток – зона за обществено ползване; 
юг – зона за обществено ползване; запад – 
каса № 11, предназначен за търговска дейност 
– каса за билети, с начална тръжна месечна 
наемна цена в размер на 105,00 (сто и пет) 
лева, без ДДС и стъпка за наддаване в раз-
мер на 10,50 лева (десет лв. и петдесет 
ст.).

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 315,00 (трис-
та и петнадесет) лева. 

8. Каса № 11, с площ 2,50 (две цяло и пет) 
кв. м, разположена на първи етаж в сградата 
на „Автогара Юг“, актувана с Акт № 
8331/15.03.2016 г. за частна общинска соб-
ственост, при граници на обекта: север – ча-
калня; изток – каса № 10; юг – зона за об-
ществено обслужване; запад – виндфанг, пред-
назначен за търговска дейност – каса за би-
лети, с начална тръжна месечна наемна цена 
в размер на 105,00 (сто и пет) лева, без ДДС 
и стъпка за наддаване в размер на 10,50 ле-
ва (десет лв. и петдесет ст.).

Определям размер на депозита за участие в 
тръжната процедура в размер на 315,00 (трис-
та и петнадесет) лева. 

 Определям следните условия и изисква-
ния, на които следва да отговарят кандида-
тите:

Да отговарят на изискванията на чл. 1. 
2, ал. 1 от Наредба № 33 от 3 ноември 1999 
г. за обществен превоз на пътници и товари 
на територията на Република България, обн., 
ДВ, бр. 101 от 23.11.1999 г.

Да нямат действащи договори за от-2. 
даване под наем на каса в сградата на „Авто-
гара Юг“.

Търгът да се проведе на 16.11.2022 г., от 
10:00 часа, в сградата на Община Бургас, на 
ул. „Александровска” № 26, ет.1, зала № 
1.

Определеният размер на депозита за учас-
тие в тръжната процедура, следва да бъде вне-
сен по банкова сметка на Община Бургас, при 
„Общинска банка” АД, клон Бургас – BIC 
S O M B B G S F ,  I B A N 
BG89SOMB91303323996501.

 Утвърждавам тръжна документация 
за участие, както следва: заявление за учас-
тие в търг /приложение № 1/, декларация /при-
ложение № 2/, договор-проект /приложение 
№ 3/, наддавателно предложение /приложе-
ние № 4/, схема на обекта, заповед за откри-
ване на процедура за провеждане на публичен 
търг.

Определям цена на тръжната документация 
в размер на 110,00 (сто и десет) лева, без 
ДДС, които да бъдат внесени в касата на Об-
щина Бургас, находяща се в Центъра за адми-

нистративно обслужване /ЦАО/, невъзстано-
вими след приключване на процедурата. 

Документацията за участие в търговете се 
закупува в ЦАО на Община Бургас, на ул. „Алек-
сандровска” № 26, всеки работен ден от 08:30 
до 17:15 часа. 

Крайният срок за закупуване на докумен-
тация за участие в търга е до 16:00 часа на 
14.11.2022 г. 

Заявления за участие в търга се подават в 
ЦАО, лично от кандидатите или от техни упъл-
номощени представители, в запечатани непро-
зрачни пликове, с ненарушена цялост, върху 
които се изписва точното наименование на 
физическото/юридическото лице, съответно 
неговия ЕИК и обекта, за който се кандидат-
ства, всеки работен ден от 08:30 до 17:15 ча-
са.

Крайният срок за приемане на заявления 
за участие в търга е до 16:00 часа на 
15.11.2022 г.

Оглед на обекта може да бъде извършен след 
предварително записване на тел. 0889 306 572 
– Михаил Граматиков. 

При обявяване на търга за непроведен, 
повторен търг за обекта, да се проведе на 
23.11.2022 г., от 10:00 часа, в сградата на 
Община Бургас, на ул. „Александровска” № 
26, ет.1, зала № 1.

Крайният срок за закупуване на докумен-
тация за участие в повторния търг е до 16:00 
часа  на 21.11.2022 г.

Нови заявления за участие в повторния търг 
да се подават в ЦАО, лично от кандидатите или 
от техни упълномощени представители в запе-
чатан непрозрачен плик, с ненарушена цялост, 
всеки работен ден от 08:30 до 17:15 часа.

В новото заявление за участие кандидатите 
имат право да заявят, че ще се ползват от по-
дадените с първото заявление документи, ка-
то следва да заплатят отново депозит за учас-
тие в търга.

Крайният срок за приемане на заявлени-
ята за участие в повторния търг е до 16:00 
часа на 22.11.2022 г.

Допълнителна информация: тел. 056/907 223 
– Катерина Сидерова.

Съобщение за провеждането на търга да се 
публикува в един местен ежедневник и се обя-
ви на таблото на сградата на Община Бургас.

Заповедта подлежи на обжалване пред Ад-
министративен съд – Бургас, в 14-дневен срок 
от съобщаването й.

Заповедта да се връчи на Директора на ди-
рекция „Управление на общинската собстве-
ност” при Община Бургас и на Председателя 
на Тръжната комисия, за изпълнение.

ДИМИТЪР НИКОЛОВ (п)
Кмет на Община Бургас



По повод празника на Бургас – Никулден, 
вестник „Черноморски фар“ организира 
литературен конкурс „Моят Бургас след 
20 години“. 

Като медия, която над 100 години пази 
традициите на доброто слово даваме 
поле за изява на всеки ученик, който 
мечтае да покаже как си представя 
родния град в бъдещето.

Как искате да изглежда той, какъв 
ще е той през вашите очи – дайте 
воля на въображението си и опишете 
под формата на кратък разказ – два 
листа word-формат.

Конкурсът е в три  
възрастови групи:

Първа: 1 - 4 клас 
Втора: 5 - 7 клас 
Трета: 8 - 12 клас

Краен срок за участие: 25 ноември 2022 г.

Жури от изтъкнати журналисти, писатели и 
издатели ще определи победителите. В празничния 
никулденски брой вестникът ще публикува победителите 
както в сайта, така и на фейсбук страницата на изданието.

За всяка възрастова група ще бъдат излъчени Първа, Втора и Трета на-
града, осигурени от ИК „Знаци“, а първенците ще получат и ваучери за пъ-
тешествие до любима бургаска дестинация. Най-добрите разкази ще бъдат 
отпечатани и във вестника.

Участниците трябва да изпратят своите текстове на  
e-mail: info@faragency.bg, като напишат трите си имена, възраст, 

град, учебно заведение, телефон и e-mail за връзка.

Очакваме ви!

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС

Георги РУСИНОВ

Бургаският депутат Димитър Найде-
нов отново е меме-герой. Страницата 
за политически хумор „Мишел от Съпро-
тивата“ е споделила снимка от Народ-
ното събрание на Найденов и колежка-
та му Елисавета Белобрадова, позната 
още като Летящата Козила. 

На снимката Найденов показва не-
що на телефона си на Белобрадова. 
Въпреки че в коментарите народно-
то творчество е развихрило фантази-
ята си, предполагайки какво й показва 
бургаският депутат, самото меме гла-
си: „Защо всеки път слагат само теб в 
меменцата?“, заявявайки, че Козилата 
е по-често вдъхновение на незнайните 
интернет шегобийци.

За да сме коректни, Димитър Найде-
нов не за пръв път се появява в мемета. Още 
преди да стане депутат, Найденов бе герой на 

не едно и две творения на народния хумор. 
Той често бе в снимките, станали известни ка-

то „Превземането на Росенец“, на които 
бе местният гид за съпартийците си Христо 
Иванов и Ивайло Мирчев.

Самият депутат показва, че няма липса 
на хумор, тъй като е коментирал въпросно-
то меме с Белобрадова с думите „Ами не е 
честно, все пак“.

„Черноморски фар“

Община Бургас има своя нов столетник. Вековен 
юбилей през настоящата година отбелязва София Яне-
ва, която в момента живее в село Твърдица.

Тя получи специални поздрави и пожелания за 
здраве от кмета Димитър Николов и зам.-кмета Ди-
ана Саватева.

„Достигането на тази възраст е рядко и вдъхновя-
ващо събитие. Позволете ми да изразя своето ува-
жение към опита и мъдростта Ви, натрупани през го-
дините.

Времето отсъжда кой как е живял, откъде сме до-
шли и какво сме постигнали. Убеден съм, че сте съх-
ранила много спомени, че сте имала много поводи за 
удовлетворение и радост, споделени с Вашите деца, 
внуци и правнуци. Това е най-голямото богатство за 
всеки човек!

Бъдете здрава, обичана и уважавана още много го-

дини!“, каза в пожеланието си към сто-
летницата кметът Николов.

Баба София е потомка на бежанци от 
Одринска Тракия, които в началото на 
миналия век се преселват в Бургаско. Ра-
но се омъжва и със съпруга й, който по-
чинал на 97 години, се трудили от зори до 
мрак. Сред наследниците си баба София 
има 3 деца и 19 внуци и правнуци.

Нейното семейство я определя като 
жив пример каква трябва да бъде ед-
на истинска жена – майка, съпруга и 
баба, любяща и всеотдайна за семей-
ството си.

ЧфБулевард16 28-31 ОКТОМВРИ 2022
в бургас

Култови места от Бург

Баба София е новият  
столетник на Бургас

Наши депутати 
станаха куизъри

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

Димитър Найденов  
отново е меме-герой
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